
الشأن می گذرد ولی شور  امام عظیم  از رحلت  پنج سال  و  بیست 
او کم نشده است.  از  دانستن  امام و  برای شنیدن درباره  اشتیاق  و 
ارتباطات  بلکه در دنیای اسلام، جوانان عصر  نه تنها در کشور ما، 
ارتباط  به راحتی  از محیط خود  با مسائل دور  اینترنت، که  و عصر 
می توانند بگیرند، دنبال این هستند که درباره معمار این بنای عظیم 

مطالب بیشتری بدانند.
پدیده مردمسالاری دینی، نظریه ولایت فقیه، اینها مسائلی است که 
برای محیط های فکری دنیای اسلام، حائز اهمیت و دارای جاذبه 
است. دشمنان ما تلاش گسترده ای را از روزهای اول آغاز کردند و 
خود این دشمنی گسترده،به ما کمک کرده است تا حس کنجکاوی را 

در مستعمان و مخاطبان در سراسر دنیا برانگیخته است.
 ممکن است دستگاه های اطلاعاتی غربی اینجور گزارش کنند که 
توانسته اند بیداری اسلامی را در منطقه ما سرکوب کنند. این هم یکی 
دیگر از خطاهای راهبردی و غلط تحلیل کردنهای دشمنان ما خواهد 
بود. بیداری اسلامی ممکن است در بخشی از دنیای اسلام سرکوب 

شود اما بلاشک ریشه کن نخواهد شد و گسترش خواهد یافت
حرف  رودروایسی  بی  است.  استکبار  مزاحمتهای  ما  بیرونی  چالش 
بزنیم. مزاحمتهای آمریکاست. سنگ اندازی می کنند. شاید در تحلیل 
های بعضی متفکران سیاسی خودشان هم این هست که فایده ای 
ندارد و نمی شود با این حرکت عظیم ایران اسلامی مقابله کرد ولکن 

سنگ اندازی میکنند. باید نقشه کار آنها را دانست.
و  اجتماعی  و  سیاسی  های  جریان  همه  و  دنیا  کشورهای  همه 
و  ممتاز  و  برجسته  های  و شخصیت  آدمها  همه  و  عالم  اقتصادی 
نشان دار عالم از این سه قسم به نظر آمریکایی ها خارج نیستند: یا 
سرسپرده و گوش به فرمانند، یا مستقلی هستند که باید با آنها مدارا 
کرد و یا اینکه نافرمان هستند و دلیری نشان میدهند و جور دیگر 

باید با آنها رفتار کرد.
 سیاست آمریکا در برابر کشورهای گوش به فرمان، حمایت کامل 
است. البته حمایت مفت و مجانی نیست. البته اگر چنانچه رفتاری از 
آنها سرزد که در عرف جهانی زشت بود آن رفتار را محکوم نکرده و 
بلکه دفاع و توجیه هم میکنند. مثلا کشورهای مستبدی هستند که با 
نظام های ارتجاعی به شدت استبدادی اداره می شوند ولی آمریکاییها 
وقتی میخواهند اینها را توصیف کنند نمی گویند دیکتاتور، میگویند 

کشورهای پدرسالار هستند!
کشورهایی هستند که سیاست و نقشه آمریکا مدارای با آنهاست. یعنی 
فعلا منافع مشترکی با آنها تعریف کرده و آنها را در کنار خود قرار 
میدهد اما وقتی فرصتی یافت خنجر را از پشت به قلب آنها می کوبد. 
مثل کشورهای اروپایی. بنده فهمم از مسائل سیاست این است که 
اروپایی ها در یک خطای بزرگ راهبردی هستند که خود را در خدمت 
آمریکا قرار دادند. منافع آمریکا را رعایت میکنند ولی آمریکا منافع آنها 

را رعایت نکرده و نخواهد کرد.
مکرر گفتیم این گروه های بی عقلی که به نام سلفی گری و تکفیر 
و به نام اسلام با نظام جمهوری اسلامی مقابله میکنند که اینها را 
دشمن اصلی نمی دانیم. اینها را فریب خورده می دانیم. لئَنِ بسََطتَ 
إلِیََّ یَدَکَ لتَِقْتُلنَیِ مَا أنا ببِاسطٍ یَدِیَ إلِیَْکَ لَِقْتُلک إنِیّ أخََافُ الله رَ بّ 
اینها خطا می کنند و اشتباه  اگر  آیه ی ۲۸(.  العَْالمَین )سوره مائدة؛ 
میکنند و کمر به قتل برادر مسلمان خود می بندند، ما آنها را کسی 
نمیدانیم که کمر به قتل آنها ببندیم؛ البته از خود دفاع میکنیم، هر 

کسی به ما حمله کند با مشت محکم ما مواجه می شود.
 سرگرم شدن به اختلافات فرعی و سطحی در داخل کشور، و در 
مقابل هم قرار دادن و تعارض ایجاد کردن و غافل کردن از خطوط 
و مسائل اصلی، یکی از مصادیق چالش داخلی است. از دست دادن 
انسجام ملت از چالشهای ماست. دچار شدن به تنبلی و بی روحیه گی، 
دچار شدن به کم  کاری و دچار شدن به یاس و ناامیدی. باید عزم 
داشته باشیم، عزم  ملی و مدیریت جهادی می تواند این گره ها را 
باز کند. جوانان عزیز و نخبگان و فضلای ما باید بنشینند این مسائل 

را بررسی کنند.

عامل پخش شایعه خفاش 
شب معرفی می شود
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سخن ولایت

سفر معاون وزیر خارجه قطر به بوشهر

مبادلات تجاری بوشهر و قطر افزایش می یابد
04

03

مدیرکل دامپزشکی استان بوشهر گفت: تنها کشتارگاه 
چاهکوتاه  روستای  در  استان  این  در  دام  صنعتی 
شد.               تعطیل  بهداشتی  مشکلات  علت  به  بوشهر 
مرتضی بحرانی، پنجشنبه در گفت و گو با ایرنا افزود: با 
توجه به این که این کشتارگاه متولی مشخصی ندارد، نسبت 

به برطرف کردن مشکلات بهداشتی آن تاکنون توجهی 
نشده بود به همین دلیل به ناچار آن را تعطیل کردیم. 
وی اضافه کرد: وجود اشکال در سیستم فنی سرمایی باعث 
افت کیفیت گوشت دراین کشتارگاه شد  که  این  امر  یکی 
از مهمترین مشکلات تنها کشتارگاه صنعتی بوشهر است.

تعطیلی تنها کشتارگاه صنعتی بوشهر

030407 کشف یک تن مواد 
مخدر در استان بوشهر

ساخت  یک میلیون مترمربع 
ساختمان  در بوشهر

انتقال تیم راه آهن به 
بوشهرشایعه یاواقعیت؟!

03نیروگاه بوشهر فعالیتش را از سر گرفت

تنها ده درصد رسانه های 
مجازی بوشهرمجوزدارند

05

پشت پرده رایزنی ایران و 
غرب در استانبول

02

انتقال تیم راه آهن به 
بوشهرشایعه یاواقعیت؟!
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14 روستای استان 
لرزیدند
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مهمترین محورهای بیانات رهبر 
انقلاب در  مراسم سالگرد ارتحال 

امام خمینی )ره(
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هدف دیدار اشتون و ظریف چه بود؟ دو خطر مهم برای 
مذاکرات؛ اشتون می رود،جمهوریخواهان می آیند! هر دو طرف 
می دانند که تمدید توافق ژنو مشکلات سیاسی زیادی ایجاد 
خواهد کرد. بنابراین به نظر می رسد ایران و 1+5 می خواهند با 
سرعت دادن به مذاکرات از طریق افزایش دیدارهای دوجانبه، 
نشست های کارشناسی بیشتر و همچنین رایزنی های مسیر 

۲، سرعت کار را بالا ببرند
 برخی کارشناسان می گویند دیدار اخیر اشتون و ظریف در 
استانبول با هدف سرعت دادن به مذاکرات هسته ای انجام 
شده است. محمد جواد ظریف و کاترین اشتون روزهای 
دوشنبه و سه شنبه 5 و 6 خرداد 1393 )۲6 و ۲7 مه ۲014( در 
هتل چراغان استانبول به طور دو جانبه دیدار کردند.این دیدار 
بدون حضور دیگر اعضای 1+5 در سطح معاونان وزیر برگزار 
شد.هم زمان حمید بعیدی نژاد مدیر کل سیاسی وزارت خارجه 
با استفان کلمنت معاون اشتون نیز مذاکراتی درباره مسائل فنی 
انجام داده است. کارشناسان در تهران می گویند دیدار دوجانبه 
استانبول بیش از هر چیز نتیجه مذاکرات دشوار وین 4 بوده 
است.در مذاکرات وین 4 به دلیل بازگشت مواضع امریکا به 
»دوران ما قبل مذاکرات« و همچنین به دلیل دشواری های 
ناشی از توافق ژنو، دو طرف در آغاز نگارش متن توافق جامع 
ناکام ماندند. همچنین در این مذاکرات تیم مذاکره کننده ایرانی 
خطوط قرمز مهمی را مطرح کرد که شرایط توافق نهایی قابل 
قبول برای ایران را معین می کرد.کارشناسان در تهران می 
گویندمهم ترین هدف دیدار دوجانبه در استانبول سرعت دادن 

به مذاکرات هسته ای بوده است.
یک کارشناس در این خصوص »ایران هسته ای« گفته است: 
»با توجه به حجم عظیم اختلافات، دو طرف نگران هستند که 
نتوانند تا قبل از 30 تیر به توافق نهایی برسند. هر دو طرف 
می دانند که تمدید توافق ژنو مشکلات سیاسی زیادی ایجاد 
خواهد کرد. بنابراین به نظر می رسد ایران و 1+5 می خواهند با 
سرعت دادن به مذاکرات از طریق افزایش دیدارهای دوجانبه، 
نشست های کارشناسی بیشتر و همچنین رایزنی های مسیر 
۲، سرعت کار را بالا ببرند«. برخی منابع می گویند در ماه 
های آینده از لحاظ تقویمی مشکلاتی بروز خواهد کرد. کاترین 
اشتون باید در شهریور ماه مسئولیت خود در اتحادیه اروپا را به 
فردی جدید واگذار کند. مهم تر از این، انتخابات میاندوره ای 
کنگره امریکا از روز ۲ نوامبر ۲014 آغاز خواهد شد و احتمال 
پیروزی جمهوری خواهان در انتخابات سنا که به از دست رفتن 
اکثریت  در این مجلس منجر خواهد شد، دولت اوباما را نگران 
کرده است.امریکایی ها می گویند هرگونه توافق نهایی باید 
در کنگره تصویب شود.کارشناسان معتقدند هرگونه توافق 
–اگر اساسا توافقی در کار باشد- حتما در دقایق آخر دور آخر 
مذاکرات به دست خواهد آمد. در عین حال این موضوع روشن 
است که اگر 1+5 به خط قرمزهای ایران پای بند نباشد، توافقی 

رخ نخواهد داد.

حزب  دبیرکل 
از  کارگزاران 
ثبت نام مرحله 
ها  یارانه  دوم 
یک  عنوان  به 
ملی«  »دروغ 

یاد کرد.
کرباسچی در نشستی  با عنوان »حماسه های 
ملی خرداد« که در گرگان برگزار شد،بیان داشت: 
با توجه به اینکه ما دارای یک کشور اسلامی 
هستیم و باید راستگویی را در جامعه رواج دهیم 
اما متاسفانه جامعه را به سمتی پیش برده اند که 
مردم به خاطر مسائل اقتصادی دروغ بزرگ را به 

دولت می گویند.
وی اضافه کرد: در این ثبت نام اعلام شده بود که 
60 درصد مردم ایران بی خانه هستند و آیا این 
واقعا واقعیت دارد و این به عنوان یک دروغ ملی 
محسوب می شود چرا که ما در حال حاضر ۲1 
میلیون خانوار در کشور داریم که این کشور نیز 

دارای ۲0 میلیون واحد مسکونی نیز است.
دبیر کل حزب کارگزاران سازندگی ایران با بیان 
اینکه اصلاحات زیادی باید در جامعه ایجاد شود، 
مقامات  برای  فقط  اصلاحات  داشت:  اذعان 
دولتی نیست بلکه باید تلاش کنیم تا در جامعه 
نیز اصلاحات را به وجود آوریم و وجود گروه های 
تشکیلاتی می تواند با ورود در مسائل فرهنگی 

در این زمینه به دولت کمک کند.
وی به نقش گروه های مردمی اشاره کرد و یادآور 
شد: گروه های مردمی و تشکلات می توانند در 
همه زمینه ها نقش آفرین باشند و حتی می توانند 

در ایجاد اشتغال به دولت کمک کنند .
غلامحسین کرباسچی دومین مسئله مهم دولت 
داشت:  ابراز  و  کرد  عنوان  اقتصادی  مسائل  را 
دولت تلاش دارد تا مسائل اقتصادی کشور را 
حل کند و تلاش دارد تا با تشکیل خانه های 
سیاسی به تدریج فضای امنی را برای فعالیت و 

تلاش به وجود بیاورد. 

پشت پرده رایزنی ایران و 
غرب  در استانبول

دروغ ملی مردم به دولت!

اخبار کوتاه

اخبار کوتاه

پیام جدایی احمدی نژاد از مشایی چیست؟ 
این روزها اما محمود احمدی نژاد بر خلاف سال های گذشته هر جا که پای می گذارد جای یک نفر را در کنار خود خالی می بیند. احمدی نژاد در ماه های 
بعد از انتخابات ریاست جمهوری هیچگاه در کنار رحیم مشایی دیده نشد تا شاید بخواهد این پیام را به جریان حزب الهی جامعه القا کند که دیگر از رحیم 

مشایی جدا شده و به این ترتیب بتواند پایگاه اجتماعی از دست رفته خود در بین جریان حزب اللهی را بار دیگر به دست آورد.

رویداد 
داخلی 

نیروگاه بوشهر فعالیتش را از سر گرفت

سخنگوی سازمان انرژی اتمی گفت که نیروگاه 
بوشهر فعالیتش را بعد از ۲ ماه و نیم مجدداً از سر 
گرفت و برق تولیدی آن روزهای آینده وارد شبکه 

سراسری می شود.
سخنگوی سازمان انرژی اتمی گفت که نیروگاه 
بوشهر فعالیتش را بعد از ۲ ماه و نیم مجدداً از سر 
گرفت و برق تولیدی آن روزهای آینده وارد شبکه 

سراسری می شود.
بهروز کمالوندی سخنگوی سازمان انرژی اتمی، 
از راه اندازی مجدد نیروگاه اتمی بوشهر خبر داد و 
گفت: این نیروگاه که به مدت ۲ ماه و نیم به منظور 
 54( آن  جایگزینی یک سوم سوخت  و  تعویض 
مجتمع سوخت مصرف شده( و انجام تعمیرات نیمه 
اساسی دوره اول نیروگاه، خاموش شده بود، دهم 

خرداد ماه مجدداً فعالیتش را از سر گرفت.
وی عنوان کرد که با شروع راه اندازی نیروگاه ظرف 
برق  رآکتور،  قلب  گرم شدن  با  و  آینده  روزهای 

تولیدی به شبکه برق سراسری متصل می شود.
کمالوندی اضافه کرد: باید مدار اول و دوم به تدریج 
روی  هیدرولیک  آزمایشات  و همزمان  گرم شود 
این دو مدار تحت فشار انجام  شود و ضمن رصد 
سیستم های مختلف به تدریج با تولید قدرت و انتقال 
آن به توربین ها، ژنراتور مولد برق به حرکت در  آید 
و متعاقبا برق تولیدی به میزان یک هزار مگاوات 

مجدداً به شبکه سراسری برق انتقال  یابد.
کمالوندی توضیح داد: همه نیروگاه ها سالانه بخشی 
جایگزین  و سوخت جدید  تعویض  از سوختشان 
می شود و سوخت مصرف شده به استخر جنبی 
رآکتور منتقل تا متعاقبا بعد از خنک شدن، در مسیر 

فرآیند بعدی قرار گیرد.
سخنگوی سازمان انرژی اتمی اضافه کرد: نیروگاه 
بوشهر بعد از 330 روز فعالیت )البته یک ماه بیشتر 
از مدت پیش بینی شده که بنا به درخواست وزارت 

نفت و نیرو برای پاسخگویی به سرمای زمستان 
فعالیت کرد( اواخر سال 139۲ فعالتیش متوقف و 
روز گذشته بعد از انجام تست ها و آزمایشات مختلف 
و تعویض سوخت با سوخت جدید و ... بار دیگر 

فعالیت خود را از سر گرفت.

به طور معمول زمان در نظر  به ذکر است  لازم 
گرفته شده برای فعالیت نیروگاهی با ظرفیت نیروگاه 
بوشهر، 300 روز است و بایستی 60 روز فعالیت آن 
متوقف تا تعمیرات نیمه اساسی، بازرسی های فنی 
پمپ ها،  مانند  اصلی  بخش های  از  خصوص  به 

کندانسور های مربوط به مدارهای اول و دوم، نصب 
برخی تجهیزات، تست ها و تعویض سوخت و ... 
انجام شود و بعد از آن فعالیت نیروگاه از سر گرفته 

می شود.

این نیروگاه که به 
مدت ۲ ماه و نیم 
به منظور تعویض 
و جایگزینی یک 
سوخت  سوم 
مجتمع   54( آن 
مصرف  سوخت 
انجام  و  شده( 
نیمه  تعمیرات 
دوره  اساسی 
نیروگاه،  اول 
خاموش شده بود، 
ماه  خرداد  دهم 
فعالیتش  مجدداً 
گرفت. سر  از  را 

نیروگاه
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معاون سیاسی امنیتی استاندار بوشهر گفت: در زمینه 
مبارزه با مصرف مواد مخدر صنعتی، بهزیستی، علوم 
پزشکی و سازمان های مردم نهاد فعال هستند البته 
مردم نیز برای پاک نگه داشتن جامعه مشارکت داشته 

باشند.
 محمدحسن پرآور صبح امروز در همایش بهبود یافتگان 
از اعتیاد در استان بوشهر با اشاره خطرات جبران ناپذیر 
اعتیاد اظهار داشت: اعتیاد نه تنها فرد را دچار مشکلات 
مختلف جسمی، روحی و روانی می کند بلکه خانواده را 

نیز به سمت نابودی می کشاند. 
وی بیان کرد: امروزه در تمام دنیا برای مقابله با اعتیاد 
تلاش می کنند چرا که همه می دانند اعتیاد بلایی 

خانما سوز است که باید برچیده شود.
معاون استاندار بوشهر با اشاره به استفاده برخی جوانان 
از مواد مخدر صنعتی و سنتی گفت: علاوه بر خانواده، 
متولیان اجرایی نیز باید زمینه برای جلوگیری از ورود 
مواد مخدر فراهم کنند تا فضا برای قاچاقچیان نیز ناامن 

شود. 
معاون سیاسی امنیتی استاندار بوشهر با تاکید بر دقت در 
انتخاب دوست و ارتقای بنیه ایمانی جوانان گفت: اگر 
ایمان در انسان ضعیف شد و توکل بر خدا کاهش یافت، 
مسیرهای انحرافی به سراغ انسان ها رخنه می کند و 

انسان دچار چالش و مشکل می شود.
پرآور با تاکید بر اعتماد داشتن به بهبود یافتگان تصریح 
کرد: در یک سال گذشته 400 نفر از معتادان در استان 
بوشهر بهبود یافته اند که باید برای بازگشت این افراد 
ضمن اینکه خانواده و اجتماع به آنان اعتماد کنند باید 

زمینه اشتغال و تحصیل آنان فراهم شود.
وی بر همکاری سازمان ها و ادارات با بهبود یافتگان 
تاکید کرد و گفت: واگذاری سالن ها، اتاق جلسات و 
تجهیزات و امکانات لازم از سازمان ها و دستگاه های 
اجرایی  به بهبود یافتگان می تواند در ارتقای وضعیت 

سلامتی آنان اثرگذار باشد.
پرآور بیان داشت: نیروهای انتظامی و امنیتی نقش 
مهمی در مبارزه با قاچاقچیان مواد مخدر دارند و در 
سال های اخیر تلاش های بسیار خوبی نیز صورت 
گرفته است. وی تصریح کرد: مردم باید با آگاهی بخشی 
و مبارزه با پدیدم شوم اعتیاد و مواد مخدر پیشقدم شوند 
چرا که در راه مبارزه با مواد مخدر هزاران شهید تقدیم 

شده است.
معاون استاندار بوشهر با اشاره به اینکه برای شیوع پدیده 
شوم اعتیاد و مواد مخدر دشمنان و سوداگران مرگ 
دست بردار نیستند، گفت: جمهوری اسلامی ایران برای 
مبارزه با سوداگران مرگ 3 هزار و 700 شهید تقدیم 
کرده و این در حالی است که میلیارد  ها دلار صرف 
انسداد مرزهای شرقی و خرید امکانات و تجهیزات 

مبارزه با این ماده شوم شده است.
وی با اشاره به اینکه مردم باید در کنار دیگر دستگاه ها 
در مبارزه با مواد مخدر و اعتیاد حضوری فعال داشته 
باشند، گفت: در امر پیشگیری بهزیستی، علوم پزشکی 
و سازمان های مردم نهاد فعال هستند که لازم است 
همکاری مستمر مردم برای پاک نگه داشتن جامعه از 

این مواد افیونی استمرار داشته باشد.

در عملیاتی غافلگیرانه باند بزرگ وارد کننده کالای 
قاچاق و مواد نیروزا به کشور طی عملیاتی دریایی در 

آب های بوشهر شناسایی و منهدم شد.
جانشین فرماندهی دریابانی استان بوشهر در جمع 
کرد:  اظهار  عملیات  این  با  ارتباط  در  خبرنگاران 
ماموران اطلاعاتی فرماندهی دریابانی استان بوشهر 
با کسب اخبار و اطلاعاتی از منابع مبنی بر فعالیت 
گسترده تعدادی افراد سودجو و فرصت طلب در امر 
قاچاق کالای قاچاق، پودر، قرص و شربت نیروزا و 
همچنین مواد محترقه این مورد به صورت ویژه در 

دستور کار ماموران اطلاعاتی قرار گرفت.
ماموران  این خصوص  در  افزود:  محمد حسن پور 
را به  اقدامات گسترده اطلاعاتی، شناور مذکور  با 
مالکیت فردی به هویت »ه-ر« و به همراه 5 نفر 
ملوان که از مبداء امارات متحده عربی به مقصد بنادر 
شمالی استان در حرکت بود را شناسایی و زیر نظر 
گرفته و به محض وارد شدن به آب های سرزمینی در 

عملیاتی غافلگیرانه شناور را توقیف کردند.
وی ادامه داد: با توقیف موتورلنج و سپس انتقال به 
بندر دیلم، در حضور نماینده دادگستری و نماینده 
گمرکات آن بندر از موتورلنج توقیفی بازدید به عمل 
آمد و تعداد شش هزار و 900 کیلوگرم پودر، 1۲0 
لیتر شربت، 7۲0 هزار عدد قرص نیروزا، سه میلیون 
و 4۲۲ هزار عدد انواع مواد محترقه، 1600 تخته 
پتو، 130 دستگاه کولر اسپیلت، 3۸ دستگاه ماشین 
لباسشویی، ۲5 دستگاه کولر گازی پنجره ای، ۲6 
  1۸  LED ،دستگاه یخچال، 11 دستگاه تلویزیون
و هزار قلم انواع لوازم آرایشی بهداشتی و ... به ارزش 

59 میلیارد و 5۲ میلیون ریال کشف و ضبط شد.
جانشین فرمانده دریابانی استان بوشهر گفت: در این 
عملیات تعداد 6 نفر قاچاقچی دستگیر و پرونده ای 
قضایی نیز در این خصوص تشکیل و اقلام مکشوفه 

تحویل انبار گمرکات آن بندر شد.

بازگشت 400 اسیر اعتیاد 
به دامان جامعه دراستان

مهارتی که نداریم!

اخبار کوتاه

مقاله

آخرین رتبه رسیدگی به پرونده های دادگستری دراختیاراستان بوشهر
رویداد 
داخلی 

 کشف یک تن مواد مخدر در استان بوشهر
تلاش  با  گفت:  بوشهر  استان  انتظامی  فرماندهی 
ماموران نیروی انتظامی استان در سه ماهه اول سال 
جاری یک هزار و 43 کیلوگرم مواد مخدر کشف و 

ضبط شده است.
اظهار  خبرنگاران  جمع  در  عباس زاده  حیدر  سردار 
نیروی  با تلاش های صورت گرفته توسط  داشت: 
انتظامی و به ویژه پلیس مبارزه با مواد مخدر در سه 
ماهه اول سال جاری مأموران نیروی انتظامی استان 
یک هزار و 43 کیلوگرم مواد مخدر کشف شده است 
که این مقدار کشفیات در مقایسه با مدت مشابه سال 

گذشته ۲73 درصد رشد داشته است.
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی 
استان بوشهر نیز بیان داشت: از ابتدای سال جاری 
۸00 کیلو مواد مخدر در سطح استان بوشهر کشف 
شده که عمده این مواد از نوع حشیش و تریاک و 

مقداری نیز از نوع هستند.
وحید زرین کلاه ادامه داد: در ارتباط با عاملان توزیع 
مواد مخدر نیز 700 نفر دستگیر و تحویل مراجع 

قضایی شدند.
وی خاطرنشان کرد: با کنترل محورهای مواصلاتی 
به استان بوشهر اقدامات لازم برای برخورد با عاملان 
نیروی  ماموران  و  شده  تشدید  مخدر  مواد  توزیع 
انتظامی استان به صورت شبانه روزی برای برخورد 

قاطع با عاملان قاچاق مواد مخدر اقدام می کنند.
فرماندهی انتظامی استان بوشهر ادامه داد: ۲4 باند 
واردکننده و توزیع مواد مخدر به استان شناسایی و 
دستگیر شده اند و تعدادی زیادی نیز از خرده فروشان 
مواد مخدر در محلات در راستای تأمین امنیت محله 

محور دستگیر و تحویل مقامات قضایی شده اند.
وی با بیان اینکه مبارزه با حمل کنندگان سلاح های 
غیرمجاز از خواسته های همیشگی مردم بوده است، 
با  اجتماعی مقابله  امنیت  تامین  گفت: در راستای 
اراذل اوباش و دارندگان سلاح های جنگی و شکاری 

غیرمجاز در دستور کار جدی فرماندهی انتظامی 

تلاش  با  زمینه  این  در  و  دارد  قرار  بوشهر  استان 
شبانه روزی ماموران نیروی انتظامی کشف سلاح های 
غیرمجاز در مقایسه با سه ماهه نخست سال گذشته 

51 درصد افزایش داشته است.
وی در ارتباط با حوزه ترافیک اظهار کرد: در سه ماهه 
اول سال جاری آمار متوفیان تصادفات درون شهری 
و برون شهری مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 

کاهش 5 درصدی داشته است.
وی در پاسخ به سوال دیگر خبرنگار فارس مبنی بر 
اینکه در دومین ورودی استان بوشهر از سمت فارس 
ایستگاه ثابت برای کنترل قاچاقچیان کالا و مواد 
مخدر وجود ندارد، بیان داشت: گشت و ایستگاه های 
موقت نیروی انتظامی به صورت شبانه روزی در حال 
کنترل این مسیر هستند و قاچاقچیان هیچگونه حاشیه 
امنیتی در این مسیر )فراشبند ـ اهرم ـ بوشهر( ندارند.

سامانه  نصب  زمان  از  کرد:  خاطرنشان  عباس زاده 
این  برازجان  ـ  بوشهر  بزرگراه  در  سنج  سرعت 
تصادفات به حداقل رسیده است. با توجه به تبلیغاتی 
که در زمینه گسترش فرهنگ ترافیک با همکاری 
صدا وسیمای مرکز بوشهر صورت می گیرد انتظار 
می رود میزان تخلفات راهنمایی و رانندگی حوزه باز 

هم کاهش داشته باشد.
وی با مهم دانستن نقش مردم در کاهش حوادث 
رانندگی بیان داشت: در زمینه حوادث رانندگی اگر 
موتور سواران از کلاه ایمنی و رانندگان خودرو نیز از 
کمربند ایمنی استفاده کنند آمار متوفیان حاصل از 

سوانح رانندگی به حداقل کاهش خواهد یافت.
فرمانده انتظامی استان بوشهر با بیان اینکه ۲۲ درصد 
قربانیان حوادث برون شهری در سوانح رانندگی موتور 

سیکلت اتفاق می افتد، گفت: در صورت استفاده 

موتورسواران از کلاه ایمنی و با رانندگی با سرعت 
مطمئنه این درصد تا حد چشمگیری کاهش پیدا  
خواهد کرد. عباس زاده با تاکید بر استفاده از کمربند 
خودروها،  به  مربوط  سوانح  در  داشت:  بیان  ایمنی 
کسانی که از کمربند ایمنی استفاده می کنند 5 درصد 
کنند  فوت  حوادث  در  که  دارد  وجود  احتمال  این 
همچنین خودروهایی که رانندگان آنها با سرعت 100 
کیلومتر تردد می کنند و از کمربندی ایمنی نیز استفاده 
نمی کنند بیش از 70 درصد احتمال فوت سرنشینان 
آن خودرو وجود دارد.کمربند ایمنی استفاده می کنند 5 
درصد این احتمال وجود دارد که در حوادث فوت کنند 
همچنین خودروهایی که رانندگان آنها با سرعت 100 
کیلومتر تردد می کنند و از کمربندی ایمنی نیز استفاده 
نمی کنند بیش از 70 درصد احتمال فوت سرنشینان 

آن خودرو وجود دارد.

واردکننده  باند   ۲4
مخدر  مواد  توزیع  و 
شناسایی  استان  به 
و  شده اند  دستگیر  و 
از  نیز  زیادی  تعدادی 
مواد  خرده فروشان 
مخدر در محلات در 
راستای تأمین امنیت 
محله محور دستگیر 
مقامات  تحویل  و 

قضایی شده اند.

باند بزرگ وارد کننده کالای 
قاچاق و مواد نیروزا به 

کشوردربوشهر منهدم شد

جای خالی مهارت استراتژیکی به نام »کنترل 
خشم«/ آموزش »کظم غیظ« مهمتر است یا 

یادگیری میزان ارتفاع قله ها؟!
در سال های تحصیل،  از پیش دبستانی تا دانشگاه، 
هر چه درباره طول رود نیل،  ارتفاع قله اورست،  
علت فروپاشی اشکانیان، تولید مثل قورباغه ها،  
قطب های آهن ربا، مهم ترین شهرهای پاکستان، 
سال تولد خیام نیشابوری، تانژانت و کوتانژانت، 
ثلاثی مزید،  فرمول های فیزیک،  عناصر تشکیل 
دهنده نمک و ... می خوانیم و حفظ می کنیم،  
درباره مهارت های زندگی چیزی یادمان نمی 

دهند.
این در حالی است که اکثر آموخته ها و بهتر است 
بگویم »محفوظات«ی که به خوردمان می دهند،  
فقط تا لحظه امتحان به درد می خورند و بعد از آن 
بود و نبودشان فرقی ندارد مگر برای کسانی که 
در دوره های آموزش عالی،  در یک رشته خاص 
تحصیل می کنند و این شانس را دارند که در 

همان رشته هم کار کنند.
اما »مهارت های زندگی« که »یاد نمی گیریم« ،  تا 
آخرین لحظه عمر ، نیاز ضروری مان هستند. مانند 
نحوه کنترل خشم، مهارت »نه«  گفتن، چگونگی 
مذاکره، مدیریت زندگی،  تعامل با گروه دوستان و 
خانواده،  رفتار با همسر، درست غذا خوردن،  مراقبت 

از سلامتی و صدها عنوان دیگر.
این است که می بینیم دانش آموزان و دانشجویان 
می  خوش  همواره  جهانی  المپیادهای  در  ما 
درخشند اما وقتی وارد زندگی می شوند، لنگ می 
زنند و حتی در عادی ترین رفتارهای روزمره ،  می 

مانند که چه باید بکنند.
اخیراً رئیس سازمان فرهنگی و هنری شهرداری 
تهران اعلام کرده که آموزش »کنترل خشم«  
یکی از برنامه های این سازمان در سال 93 است.

 این اولین بار است که یک نهاد عمومی درباره 
موضوع مهمی به نام خشم و کنترل آن احساس 
مسؤولیت کرده و اعلام کرده که برایش برنامه هم 

دارد.
از  توجهی  قابل  بخش  که  است  این  واقعیت 
مصائبی که جامعه ما بدان ها دچار است ،  از همین 
یک دلیل نشأت می گیرد که اکثر ما نمی دانیم که 

چگونه خشم مان را کنترل کنیم.
 اگر زوج ها بدانند که در موقعیت های تضاد و 
اختلاف ، چگونه زبان و رفتارشان مهار کنند،  خیلی 
از اختلافات مجال رشد نمی یابد و نهایتاً  به طلاق 

نمی انجامد.
آمار پزشکی قانونی استان تهران نشان می دهد که 
به طور متوسط در سال گذشته، هر 5 دقیقه یک 
نفر با موضوع »نزاع« به پزشکی قانونی مراجعه 
کرده اند. بدیهی است که همه این دعواها،  با طرح 
و نقشه قبلی و بر اساس فکر و تأمل نبوده اند بلکه 

همان گونه که اغلب شاهد هستیم، 
مسائل جزئی و پیش پا افتاده ای از قبیل یک 
تصادف ساده -حتی در حد خوردن آینه دو خودرو 
به هم- به نزاع های جدی می انجامد زیرا آستانه 
تحمل مردم کم شده و در همان حال ، اغلب بلد 
نیستند چگونه »خشم ناگهان مشتعل شده« شان 
را کنترل کنند. حتی فراتر از ضرب و شتم، قتل 
های زیادی در جامعه رخ می دهد که ریشه شان 
خشم آنی در مواجهه با فردی ناآشناست که نهایتاً  

کار به چوبه دار می کشد.
این ها نشان می دهد که جای مهارت  همه 
استراتژیکی به نام » کنترل خشم«  چقدر در جامعه 
ما خالی است و اگر طرح سازمان فرهنگی هنری 
شهرداری تهران،  به طور عالمانه و مجدانه اجرا 
شود و به کل کشور تعمیم یابد، جلوی بسیاری 
از رویدادهای سوء - از اختلافات خانوادگی تا قتل 
های خیابانی - گرفته می شود. حتی بسیاری 
از منازعات سیاسی هم ناشی از این است که 
سیاسیون ما هم بلد نیستند خشم سیاسی شان را 
کنترل کنند و با ادب و آداب با یکدیگر رفتار کنند.

امید که اولًا  این طرح با موفقیت اجرا شود و ثانیاً 
نهادهای آموزشی از مدرسه تا دانشگاه نیز آموزش 
مهارت های زندگی را در دستور کار جدی خود 
قرار دهند و از »محفوظات عمدتاً به درد نخور« ،  

فراتر روند.

عامل پخش شایعه 
خفاش شب معرفی 

می  شود

بوشهر  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
شایعه  پخش  اصلی  عامل  گفت: 
بوشهر  استان  در  شب  خفاش 
می برد  سر  به  زندان  در  همچنان 
صلاحدید  و  لزوم  صورت  در  و 
به  شخص  این  قضایی  مراجع 

شد. خواهد  معرفی  مردم 
اظهار داشت:   در جمع خبرنگاران 
طی  که  شب  خفاش  موضوع 
بوشهر  استان  در  گذشته  روزهای 
و  بی اساس  شایعه ای  شده  مطرح 

است. محض  کذب 
شهرستان  انتظامی  فرمانده 
هنوز  اینکه  با  ارتباط  در  بوشهر 
بودن  شایعه  شهروندان  از  عده ای 
نکرده اند،  باور  را  خفاش شب  خبر 
استان  در  کامل  امنیت  داد:  ادامه 
برخلاف  و  است  برقرار  بوشهر 
پیرامون  شده  پخش  شایعات 
تاکنون  بوشهر  در  شب  خفاش 
استان  مردم  برای  ناامنی  هیچ 
نشده  گزارش  بانوان  ویژه  به  و 

است.
خبرنگار  سئوال  به  پاسخ  در  وی 
به  چرا  اینکه  بر  مبنی  فارس 
بودن  کذب  خبر  اثبات  منظور 
تاکنون  شب  خفاش  شایعه 
پخش  با  ارتباط  در  که  شخصی 
بوشهر  در  شب  خفاش  شایعه 
معرفی  مردم  به  شده  دستگیر 
اخباری  داشت:  بیان  است،  نشده 
و  انتظامی  مراجع  طریق  از  که 
رسانده  مردم  اطلاع  به  قضایی 
موثق  کاملا  صورت  به  می شود، 
تردیدی  هیچگونه  جای  و  است 

ندارد. وجود  مردم  برای 

شبکه سازی در سطح 
پایگاه های مقاومت برنامه 

اصلی بسیج است
بسیج سپاه شهرستان  مقاومت  ناحیه  فرمانده 
فعالیت های  و  برنامه ها  اصل  گفت:  بوشهر 
سطح  در  شبکه سازی  همان  که  بسیج 
پایگاه های مقاومت است نباید فراموش شود.

همایش  در  امروز  صبح  دشتی  عبدالرضا   
بوشهر  بسیج  مقاومت  پایگاه های  فرماندهان 
فرهنگی،  برنامه های  اجرای  داشت:  اظهار 
و  مقاومت  پایگاه های  در  اجتماعی  و  سیاسی 
نهادینه کردن آنها در جامعه می تواند نظام را 

از گزند استکبار جهانی محافظت کند.
در  ایران  شرایط  اینکه  به  اشاره  با  دشتی 
عرصه بین الملل شرایط ویژه ای است، افزود: 
است  بسیجی  سال،  نامگذاری  در  ملی  عزم 
قرار گرفته اند و همگی  آن  در  که همه ملت 
باید بسیج شویم تا مسائل و مشکلات اساسی 

جامعه را مرتفع کنیم.
اینکه  بیان  با  بوشهر  فرمانده سپاه شهرستان 
عفاف  از  گسترده تر  مقوله ای  فرهنگی  بحث 
اجتماع  آنچه  داشت:  اظهار  است،  حجاب  و 
مومن و دیندار ایران اسلامی را در حال حاضر 
از آن خیلی عذاب دارد، بد حجابی و رعایت 
نکردن عفاف برخی از دختران و پسران جوان 

است.
سر  را  مقاومت  پایگاه های  فرماندهان  وی    
تمام  کرد:  تصریح  و  معرفی  بسیج  انگشتان 
امید مقام معظم رهبری به حلقه های کوچک 
فعالیت های  و  بسیجیان  صالحین،  طرح 

فرهنگی بسیج در پایگاه های مقاومت است.
دشتی تاکید کرد: بسیج و سپاه بر خود وظیفه 
برای  عرصه ای  هر  در  که  می داند  تکلیف  و 
حضور  قوا  تمام  با  شود  خطر  احساس  نظام 

داشته باشد.
اظهار داشت:  بوشهر  فرمانده سپاه شهرستان 
هنوز احساس خطر نکرده ایم زیرا اگر احساس 
خطر کنیم متوجه خواهیم شد سمت و سوی 
وجودی  ارزش های  اجتماع  حال  فضای 

انسانی را مورد هجمه قرار داده است.
تلاش  اینکه  به  توجه  با  کرد:  تاکید  وی 
فرماندهان پایگاه های مقاومت در عرصه های 
اما  است  بالایی  سطح  در  اجتماعی  مختلف 
اصل برنامه ها و فعالیت های بسیج که همان 
مقاومت  پایگاه های  سطح  در  شبکه سازی 

است نباید فراموش شود.

ارائه خدمات پزشکی 
رایگان در بیمارستان های 

جانشین فرمانده سپاه امام صادق)ع( استان بوشهر 
گفت: ارائه خدمات پزشکی رایگان در بیمارستان های 
شهدای خلیج فارس و همچنین بیمارستان های سیار 
از جمله  زبده کشور  و  پزشکان متخصص  توسط 

خدمات سپاه در استان بوشهر می رود.
حمید خرمدل در جمع خبرنگاران با تبریک میلاد امام 
حسین )ع( و روز پاسدار اظهار داشت: یکی از اقدامات 
ارزنده و بی بدیل امام راحل تشکیل سپاه پاسداران 
بوده است و این نهاد هر جا که لازم باشد حضور 
فعال خواهد داشت. جانشین فرمانده سپاه امام صادق 
)ع( استان بوشهر ادامه داد: سپاه تنها متعلق به کشور 
نیست بلکه این نهاد مقدس به تمام جهان اسلام 
متعلق دارد وسپاه برای حفظ دستاوردهای انقلاب 
هر جای کشور و جهان اسلام که نیاز باشد آماده 
خدمت رسانی است. وی با بیان اینکه الگوی سپاه 
پاسداران برگرفته از امام حسین )ع( و نهضت عاشورا 
بلکه یک  نیست  پاسداری شغلی  داد:  ادامه  است، 
فرهنگ و مکتب است که زینت ولایت محسوب 
می شود. خرمدل  تصریح کرد: مجموعه سپاه در هر 
جا که کاری بر زمین مانده باشد آمادگی دارد حضور 

فعال و جهادگرانه پیدا کند.
جانشین فرمانده سپاه امام صادق )ع( اذعان داشت: 
35 سال از تاسیس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
می گذرد و این روحیه ایمانی و جهادی قوی است که 
قدرت سپاه را تجهیزات و امکانات پیشرفته امروزی 
بیشتر نشان می دهد. وی بیان داشت: برگزاری جشن 
میلاد امام حسین و روز پاسدار روز یکشنبه هفته 
جاری با حضور پیشکسوتان سپاه استان و همچنین 

نیروهای فعلی شاغل در سپاه استان برگزار می شود.
و  استان  جمعه  ائمه  با  دیدار  کرد:  اضافه  خرمدل 
خانواده های شهیدان و جانبازان پاسدار و همچنین 
برگزاری اردوهای جهادی با حضور نیروهای سپاه 
پاسداران در مناطق محروم از دیگر برنامه هایی است 
که برای گرامیداشت روز پاسدار در نظر گرفته شده 
است.نیروهای سپاه متناسب با برنامه ریزی های جهاد 
سازندگی در مناطق محروم برای ارائه خدمات عمرانی 
حضور پیدا خواهند کرد.هر جایی که دشمن بر آن 
حساس و متمرکز می شود نشان دهنده آن است که 
آن نقطه برای دشمن خطر محسوب می شود و از 
نقاطی که امروز دشمن از آن احساس خطر می کند 
ولایت و سپاه است و باید سعی شود با روشنگری های 
لازم اقدامات صورت گرفته توسط سپاه برای مردم 
معرفی شود تا دشمن و حتی عده ای که در داخل 
کشور و حتی استان بوشهر علیه سپاه تبلیغ می کنند 

نتوانند به اهداف پلید خود دست یابند.

تعطیلی تنها کشتارگاه 
صنعتی بوشهر

بوشهر  استان  دامپزشکی  مدیرکل 
گفت: تنها کشتارگاه صنعتی دام در 
چاهکوتاه  روستای  در  استان  این 
بهداشتی  مشکلات  علت  به  بوشهر 

شد. تعطیل 
گفت  در  پنجشنبه  بحرانی،  مرتضی 
با توجه به این  افزود:  ایرنا  با  و گو 
مشخصی  متولی  کشتارگاه  این  که 
کردن  برطرف  به  نسبت  ندارد، 
تاکنون  آن  بهداشتی  مشکلات 
دلیل  همین  به  بود  نشده  توجهی 

کردیم.  تعطیل  را  آن  بناچار 
در  اشکال  وجود  کرد:  اضافه  وی 
افت  باعث  سرمایی  فنی  سیستم 
کشتارگاه  دراین  گوشت  کیفیت 
مهمترین  از  یکی  امر  این  که  شد 
صنعتی  کشتارگاه  تنها  مشکلات 

است.  بوشهر 
کشتارگاه  که  این  بیان  با  بحرانی 
یا بخش خصوصی  را شهرداری  ها 
اداره می کنند اظهارکرد: کشتارگاه 
از  بودن  خارج  دلیل  به  چاهکوتاه 
سوددهی  نداشتن  و  شهر  حریم 
ازحمایت شهرداری برخوردار  لازم، 
بخش  برای  جذابیت  و  نبود 
خصوصی نداشت و در این سال ها 
به صورت کج دار و مریز به کارش 
این  بهداشتی  ایرادات  اما  داد  ادامه 
پوشی  چشم  قابل  دیگر  کشتارگاه 

  . نیست
کشتارگاه  که  این  بیان  با  وی 
های  قصابی  گوشت  چاهکوتاه، 
دشتستان  و  بوشهر  های  شهرستان 
تا  داد:  ادامه  کرد،  می  تامین  را 
و  مشکلات  کردن  برطرف  زمان 
چاهکوتاه،  کشتارگاه  بازگشایی 
قصابی  نیاز  مورد  گرم  دام  لاشه 
استان  از  ها  شهرستان  این  های 
های همجوار از جمله فارس تامین 

می شود. 
پس  امیدواریم  افزود:  بحرانی 
این  برای  متولی  یک  تعیین  از 
مشکلات  زودتر  هرچه  کشتارگاه 
فعالیتش  دوباره  و  شود  برطرف  آن 

ازسرگیرد. را 

آخرین رتبه رسیدگی به پرونده های دادگستری به تنهایی دراختیاراستان بوشهرقرارگرفت .
رئیس مرکزآماروفن آوری اطلاعات قوه قضائیه گفت :استان های آذربایجان غربی آذربایجان شرقی لرستان سیستان وبلوچستان وبوشهردرانتهای جدول رسیدگی به پرونده های دادگستری قراردارند.
میباشد. احمد  بویر  و  کهکیلویه  و  اردبیل  جنوبی  خراسان  دادگستری  سه  به  هامربوط  پرونده  به  رسیدگی  نظر  از  عملکرد  بهترین  افزود:  شهریاری  حمید  والمسلمین  الاسلام  حجت 

فرماندهی انتظامی استان

اخبار کوتاه

اخبار کوتاهاخبار کوتاهاخبار کوتاهاخبار کوتاه
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و  راه  وزارت  ساختمان  و  مسکن  امور  معاون 
مترمربع  یک میلیون  سالانه  گفت:  شهرسازی 
ساخت و ساز در استان بوشهر انجام می شود که 
این راستا یک هزار و 500 مهندس خدمات  در 

می دهند.
حمید مظاهریان صبح امروز در نشست با مسئولان 
سازمان نظام مهندسی استان بوشهر اظهار داشت: 
در بحث مباحث مقررات ساخت و ساز، اینکه ما به 
دنبال مقررات ملی باشیم و همه مهندسان را در 
داخل کشور جذب کنیم، اشتباه است، ما باید به 
سمت صدور خدمات نیروی انسانی به سایر کشورها 
این مهندسان در کلاس های  آموزش  و  باشیم 
جهانی مد نظر ماست تا استاندارها و قوانین ملی 

را آموزش ببینند.
مظاهریان افزود: در آزمون ورود به حرفه مهندسان 
سال جاری 160 هزار نفر ثبت نام کرده اند و سالانه 
داریم  آزمون مذکور  360 هزار شرکت کننده در 
که نیاز به مدیریت و برنامه ریزی دارد، کسانی که 
امروز آزمون می دهند هفت سال از عمر تحصیلی 
آنها می گذرد که کیفیت تحصیلات در آنها  قابل 

تأمل است.
و  راه  وزارت  ساختمان  و  مسکن  امور  معاون 
شهرسازی در خصوص ساخت و ساز در استان 
مترمربع  میلیون  بیان کرد: سالانه یک  بوشهر 
ساخت و ساز در استان بوشهر انجام می شود که 
یک هزار و 500 مهندس خدمات می دهند و با 
افزایش تعداد مهندسین سهم آنها از ساخت وساز 

کمتر می شود.
نظام  قانون  از  دو دهه  مظاهریان تصریح کرد: 
مهندسی می گذرد و اکنون در مرحله بلوغ به سر 
می برد و در بخشی از قوانین نیاز به تجدید نظر 
است، مشکل موجود در کشور داشتن دو نظام فنی 
در حوزه مهندسی است که یکی نظام مهندسی و 
یک نظام فنی و اجرایی است که باید مبانی این در 

سیستم به همدیگر نزدیک شوند.
وی در ادامه بیان کرد: سیستم های خودکنترلی 
برای رعایت هدایت کار و فعالیت و قانون مداری باید 
در نظام مهندسی وجود داشته باشد تا سازمان های 
نظارتی به دنبال ورود نباشند، در تمامی حوزه های 
مهندسی به دنبال پرسشگری باشید و به وزارتخانه 

پیشنهاد بدهید.

مدیرعامل سایپا افزود: خودروی سایپا ۲3۲ با نام 
جدید ساینا و همچنین تیبا ۲ به تدریج جایگزین 
پراید خواهند شد البته تفاوت قیمت این خودروها 
با پراید حداکثر 30 تا 40 درصد و به طور میانگین 

۲9 میلیون تومان خواهد بود.
صبحانه: مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا با بیان 
اینکه امسال خط تولید سراتو راه اندازی می شود، 
گفت: تولید خودروها با قیمت های فعلی زیان ده 
نام  اعلام  مراسم  حاشیه  در  مدنی  است. سعید 
محصولات جدید این شرکت، اظهار کرد: در سال 
91 و 9۲ تولید محصولات زیان ده بوده و امسال 
نیز در صورت عدم اصلاح قیمت ها زیان سنگینی 
را پیش بینی می کنیم. وی با بیان این که درباره 
قیمت خودرو اظهارنظر نکرده و آن را به شورای 
رقابت و وزارت صنعت، معدن و تجارت واگذار 
کرده ایم، خاطرنشان کرد: با ابلاغ فرمول جدید 
قیمت گذاری ممکن است افزایش قیمت ناچیزی 
داشته باشیم. مدنی در رابطه با فعالیت دلالان و 
واسطه ها در بازار خودرو اظهار کرد: ظرف دو سال 
گذشته حجم تولید به دلیل مساعد نبودن فضای 
کسب و کار کاهش یافت و تقاضای انباشته شده 

در سال جاری خود را نشان می دهد.
مدیرعامل سایپا با بیان این که برای تنظیم بازار 
است،  کار  دستور  در  فوری محصولات  فروش 
تصریح کرد:  فرمول جدید قیمت گذاری خودرو 
فرمول مناسبی است و طبق این فرمول خودروسازان 
می توانند با افزایش کیفیت محصولات خود مجوز 
افزایش قیمت را نیز کسب کنند.مدنی درباره میزان 
تولید این شرکت اظهار کرد: میزان تولید سایپا در 
ماه های فروردین، اردیبهشت و خرداد امسال به 
طور میانگین 50 درصد بیشتر از میانگین تولید 
سال گذشته بوده است. وی با بیان این که در سال 
جاری صادرات قطعات به صورت سی کی دی به 
ونزوئلا و عراق و همچنین در صورت ثبات در 
سوریه در دستور کار قرار دارد، خاطرنشان کرد:  
همچنین خودروهای تولیدی به کشورهایی چون 
مصر، نیجریه، آذربایجان و 30 کشور دیگر صادر 

خواهد شد.
مدیرعامل سایپا افزود: خودروی سایپا ۲3۲ با نام 
جدید ساینا و همچنین تیبا ۲ به تدریج جایگزین 
پراید خواهند شد البته تفاوت قیمت این خودروها 
با پراید حداکثر 30 تا 40 درصد و به طور میانگین 

۲9 میلیون تومان خواهد بود.

معاون وزیر امور خارجه قطر گفت: سفر هیئت 
تجاری قطر به بوشهر فرصت خوبی برای آشنایی 
با طرفتی های اقتصادی بوشهر بود و این سفر 
زمینه افزایش مبادلات تجاری دو طرف را بیشتر 

خواهد کرد.
سفر  با  ارتباط  در  الرمیحی  عبدالله  بن  محمد 
هیئت تجاری و سرمایه گذاری قطر به بوشهر 
با ابراز خرسندی از سفر به بوشهر اظهار داشت: 
در این سفر جمعی از فعالان اقتصادی قطر با 
بوشهر  اقتصادی  توانمندی های  و  ظرفیت ها 
آشنا شدند و تلاش داریم هر دو طرف از توان 

اقتصادی هم بهره مند شوند.
وی افزود: با وجود سابقه تاریخی روابط اقتصادی 
و تجاری میان بوشهر و قطر در این سفر این 
حجم  تا  کرد  خواهیم  مستحکم تر  را  روابط 

مبادلات تجاری هم بیشتر شود.
معاون وزیر خارجه قطر گفت: در این سفر هر 
دو طرف با توانمندی اقتصادی هم آشنا شدند و 
این امر زمینه برای بهره مندی استفاده از توانایی 

اقتصادی بوشهر و قطر فراهم خواهد شد.
از  اینکه  ضمن  بوشهر  کرد:  تصریح  الرمیحی 
بندر  یک  است  برخوردار  اقتصادی  توانمندی 
زیباست و هیئت تجاری قطری از سفر به بوشهر 
سفر  برای  زمینه  امیدواریم  و  بودند  خوشحال 

مجدد به بوشهر فراهم شود.
وی اظهار داشت: در سفر یک روزه به بوشهر با 
بخش های مختلف تجاری و بندری بوشهر آشنا 
شدیم و مسئولان ارشد بوشهر نیز استقبال خوبی 

از هیئت تجاری ما داشتند.
بوشهر  استان  گفت:  قطر  خارجه  وزیر  معاون 
می تواند  خدادادی  و  طبیعی  امکانات  وجود  با 
فرصتی بسیار مناسب برای سرمایه گذاری تجار 

کشورهای مختلف باشد.

ساخت یک میلیون 
مترمربع ساختمان در 

بوشهر

خودرو جایگزین 
»پراید«معرفی شد

سفر معاون وزیر خارجه قطر به 
بوشهر

مبادلات تجاری بوشهر 
و قطر افزایش می یابد  

اخبار کوتاه

اخبار کوتاه

اخبار کوتاه

افزایش قیمت بنزین و سطح عمومی قیمت ها
براساس مطالعه انجام شده از سوی سازمان حمایت از مصرف کنندگان، مشخص گردید به ازای هر 10 درصد افزایش در قیمت بنزین، تورم حدوداً ۲ درصد 
افزایش می یابد و با افزایش ۲ درصدی مالیات بر ارزش افزوده از سوی دیگر پیش بینی می شود حداقل تورم 4 درصدی علاوه بر تورم موجود در کشور 

شکل بگیرد.

رویداد 
داخلی 

چرا اجاره بهای مسکن افزایش می یابد؟
با افزایش ساخت و سازها قیمت  خانه به حالت تعادل 
خواهد رسید. یکی از دلایل گران بودن و متفاوت بودن 
قیمت مسکن در نقاط مختلف این است که 40درصد 
از سهم قیمت مسکن را زمین شامل می شود از این 
روست که قیمت زمین در نقاط مختلف شهر متفاوت 
است. به همین جهت باید شرایطی فراهم شود تا هر 

مالکی زمین خود را به هر قیمتی نفروشد. 
کانون  رئیس  »بوشهرما«-  اقتصادی  سرویس 
سراسری انبوه سازان با بیان اینکه تعداد خانه های 
خالی زیاد است اما قدرت خرید مردم کاهش یافته 
است، گفت: در یکی دوسال اخیر قدرت خرید خانه 
مردم کاهش یافته است و در عین حال که واحدهای 
زیادی خالی هستند اما این خانه های خالی در حد 

توان مردم نیست. 
اینکه  به  اشاره  با  با »فردا«،  ایرج رهبر در گفتگو 
تناسبی میان قیمت خانه های خالی و قدرت خرید 
مردم وجود ندارد افزود: خانه های خالی موجود یا در 
رده های بالاست و یا در رده هایی است که توان 
مردم برای خرید آن کافی نیست. افزایش قیمتی 
که که در یکی دو سال پیش مسکن ایجاد شد و 
در نقطه مقابل قدرت خرید مردم افزایش پیدا نکرد 
باعث شد که مردم قدرت خریدشان را از دست بدهند 
و نتوانند به سمت خرید خانه روی بیاورند. با توجه 
به اینکه خانه های خالی بسیاری هم در تهران و 

کلانشهرهای بزرگ وجود دارد.  
وی ادامه داد: وقتی خرید و فروش متوقف شود و یا به 
رکود بخورد چون نیاز مردم به مسکن از بین نمی رود 
مجبور می شوند برای تهیه سرپناه به اجاره خانه روی 
بیاورند از این رو تقاضا در اجاره بالا می رود. وقتی 
تقاضا بالا رفت بالطبع قیمت هم بالا می رود و دلیل 

افزایش قیمت اجاره به همین دلیل است.  
با افزایش ساخت و ساز قیمت مسکن متعادل می 
شود  رهبر خاطرنشان کرد: با افزایش ساخت و سازها 
قیمت  خانه به حالت تعادل خواهد رسید. یکی از دلایل 

گران بودن و متفاوت بودن قیمت مسکن در 
نقاط مختلف این است که 40درصد از سهم 
قیمت مسکن را زمین شامل می شود از این 
روست که قیمت زمین در نقاط مختلف شهر 
متفاوت است. به همین جهت باید شرایطی 
فراهم شود تا هر مالکی زمین خود را به هر 

قیمتی نفروشد.   
رییس کانون سراسری انبوه سازان بهترین راه 
کنترل قیمت زمین در مناطق مختلف شهر 
را افزایش ساخت و سازها برای متعادل سازی 
قیمت عنوان کرد و گفت: هنگامی که ساخت 
و سازها افزایش یابد قیمت ها نیز به تناسب 

متعادل می شوند. 
وام های بانکی پاسخگوی نیاز مردم نیست 
مسکن  های  وام  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
جوابگوی نیازهای مردم نیستند اضافه کرد: 
وام مسکنی که ارائه می شود در حدی نیست 
که جوابگوی نیاز مردم باشد یعنی اعتبارات 
بانکی بانک ها برای ارائه تسهیلات بانکی 

زیاد نیست که بتواند جواب همه نیازهای 
مردم را بدهد و یا اینکه مشتری شرایطش 
بانکی  بتواند تسهیلات  باشد که  را داشته 
دریافت کند.  ایرج رهبر یادآور شد: در همان 
مدت زمانی که مشتری باید در بانک سپرده 
بگذارد قیمت خانه بالا رفته است. در حال 
حاضر اوراق مشارکت برای تسهیلات بانکی 
نیز گران شده است و برای مردم صرف نمی 
کند. همچنین تعداد تسهیلات بانکی نیز انقدر 
زیاد نیست که بتواند جوابگوی نیاز خرید خانه 
مردم باشد. در نتیجه این وام ها تاثیری در 
قیمت مسکن در کلانشهر ها نخواهد داشت. 
البته برای شهرستانها متفاوت است و آن هم 
به دلیل قیمت پایین تر خانه ها در شهرستانها 
می باشد و برای شهرستانها مقداری تاثیر گذار 
باشد.  دولت موظف به تولید مسکن برای 
مردم است این کارشناس مسکن ادامه داد:  
هر چقدر تولید مسکن بالا برود تقاضا به 
عرضه نزدیک خواهد شد و قیمت مسکن 

را متعادل می کند و هر چقدر عرضه و تقاضا از هم 
فاصله بگیرند یعنی تولید کمتر از تقاضا باشد قیمت 
بالا می رود و برای تقاضا صف ایجاد می شود. وی 
با اشاره به موفق بودن طرح مسکن مهر گفت: ۲/6 
میلیون واحد مسکن شهری و همین تعداد مسکن 
روستایی در جریان مسکن مهر ساخته شد. به دلیل 
اینکه نیاز مبرمی به مسکن هایی که مردم بتوانند از 
عهده خرید آن برایند، طرح مسکن مهر طرحی موفق 

بوده است و بعید است دوباره تکرار شود. 
رئیس کانون سراسری انبوه سازان استان تهران در 
ادامه اظهار داشت: مسکن مهر به تولید مسکن کمک 
کرده و اثرات مثبتی در جهت ثابت ماندن قیمت 
مسکن داشته است. مسکن مهر یا هر طرح دیگری، 
مسکن اجتماعی یا مسکن امید که در جهت تولید و 
عرضه مسکن باشد همان تعادل بین عرضه و تقاضا 
را ایجاد می کند و به ثبات قیمت کمک خواهد کرد. 
در نتیجه باید راه متعادلی پیدا شود که هم سازنده ها به 
کار خود ادامه دهند و هم مردم از بابت افزایش قیمت 
مسکن مهر دچار مشکل نشوند. دولت علاقه ای به 
ادامه طرح مسکن مهر ندارد وی در ادامه افزود: دولت 
موظف است که برای مردم مسکن تولید کند. با توجه 
به وقفه ای که در کار تولید مسکن مهر افتاده است 
و صحبت های دولتمردان که عملا نمی گویند که 
مسکن مهر را ادامه می دهند یا خیر، به نظر می رسد 
علاقه ای به ادامه کار نداشته باشند. اما تعهداتی که به 
مردم داده اند به دلیل اینکه تعدادی پیش خرید کرده 
اند و در انتظار تحویل مسکن هستند، مجبورند بگویند 

که ادامه می دهیم و تعهدات را عملی می کنیم. 
رهبر در پایان اظهاراتش تاکید کرد: طرح مسکن مهر 
یکی از بزرگترین طرح های عمرانی کشور بوده است. 
اینکه برخی از مسئولان اعلام می کنند که مسکن 
مهر تورم زا بوده اند و پشتوانه ملی نداشته است حرف 
بی اساسی است زیرا با این طرح  اغلب اقشار ضعیف 

جامعه خانه دار شد ه اند. 

 افزایش قیمتی 
که که در یکی 
پیش  سال  دو 
ایجاد  مسکن 
نقطه  در  و  شد 
قدرت  مقابل 
مردم  خرید 
پیدا  افزایش 
نکرد باعث شد 
که مردم قدرت 
از  را  خریدشان 
و  بدهند  دست 
نتوانند به سمت 
خرید خانه روی 

بیاورند.

    

اقتصاد مقاومتی و مردمی شدن اقتصاد؛
داستان موفقیت افراد مشهور و ثروتمند را همواره ما در 
جوامع مختلف خوانده ایم وحتی شاید در نزدیکی مان 
این آدم ها را دیده باشیم. اما چه شده است که این 
افراد توانسته اند اینگونه موفق عمل کنند؟ نگرش 

اقتصادی آنها به چه صورت بوده است؟
سرویس اقتصادی »بوشهرما« ؛ اقتصاد هر کشور بر 
پایه برخی از نگرش های خاص بنا نهاده شده است 
که این نگر ش ها گاه می تواند به عنوان یک موتور 
محرک عمل کند و باعث رشد روز افزون اقتصادی و 
رفاهی مردم شود و از سوی دیگر می تواند به عنوان 
اقتصادی  باشد. همین نگرش های  امر  این  مانع 
با فرهنگ جوامع گره خورده  موضوعی است که 
است. به عنوان مثال موضوع تبذیر و اسراف از جمله 
مواردی است که در فرهنگ ایرانی اسلامی بسیار 
مورد نکوهش قرار گرفته است. اما متاسفانه برخی 
نگرش های اقتصادی در جامعه ما رسوخ یافته است 
که موجب عدم تعالی و رشد آن می شود. موضوعاتی 
از این دست اگرچه در نگاه اول کوچک و حقیر به نظر 
می رسند و قابل اعتنا نیستند اما با نگاهی دقیق و واقع 
بینانه می توان دریافت که همین مسائل می تواند پایه 
های اقتصاد یک کشور را سست یا مستحکم کند. 
در ادامه به برخی از این نگرش ها و  رفتارهای غلط 
اقتصادی که عموما میان ایرانیان رواج یافته است، 

می پردازیم.
افراد در معرض  1-    مصرف زدگی:  این روزها 
تبلیغات گسترده بازرگانی قرار دارند. در این میان 
کارکرد بسیاری از موارد تبلیغاتی این است که برای 
انسان نیاز ایجاد کنند. درواقع رمز موفقیت هر تبلیغات 
در دنیای امروز میزان ایجاد نیاز در مخاطب تعبیر 
می شود. در این زمینه متاسفانه با توجه به فرهنگ 
غلطی که باب شده است، گاها مصرف برای مصرف 
انجام نمی شود و شاهد آن هستیم که افراد به سمت 
خریداری کالاهایی می روند که به آنها نیاز چندانی 
نیاز  نوع  یک  تبلیغات  تاثیر  تحت  اغلب  و  ندارند 
کاذب در آنان بوجود می آید. البته فرهنگ چشم و 
هم چشمی نیز در این زمینه کارکرد خود را دارد. از 
این روست که متاسفانه شاهد آن هستیم که برخی 
از وسایل منزل عموما بلااستفاده هستند و افراد تحت 
تاثیر جو تبلیغاتی و ... به سراغ خرید این موارد می روند 
که باید نسبت به این موضوع بیشتر توجه شود. البته 
در سالهای گذشته موضوع اصلاح الگوی مصرف به 
عنوان شعار سال مطرح شد که بر روی این موضوع 

تاکید داشت اما این معضل هنوز در اقتصاد ایران 
تداوم دارد. این نیازهای کاذب باعث ایجاد جامعه 
مصرفی می شود که نمی تواند به درستی اقتصاد خود 
را مدیریت کند. مصرف زدگی سبب حیف و میل پول 
و عدم پس انداز و انباشت سرمایه می شود؛ موضوعی 
که بسیاری از اقتصاددانان به آن توجه دارند و آن را 
مقدمه ای برای رشد اقتصادی می دانند و گروهی نیز 
بیان می کنند که انقلاب صنعتی در اثر همین انباشت 

سرمایه بوجود آمد.
۲-    خرید جنس خارجی:  بسیاری از ایرانیان بر 
این باورند که اجناس و کالاهای خارجی بهتر از نوع 
ایرانی آنها هستند. این عدم اعتماد به اجناس ایرانی 
خود به خود باعث وابستگی و عدم استقلال اقتصادی 
این  البته  از کشور شده است.  به خارج  کشورمان 
موضوع یک مساله دو سویه است. اما به هر جهت 
این فرهنگ غلط سبب شده است که اجناس ایرانی 
به عنوان اجناس دسته دوم در بازار تلقی شوند. این 
درحالی است که ایران در بسیاری از صنایع سرآمد 
کشورهای دیگر است به عنوان مثال چرم تبریز و 
کفش های این شهر بسیار با کیفیت تر از نمونه های 
خارجی هستند اما در ایران باب شده است که مردم 
کفش های ایتالیایی را بهترین نوع کفش می دانند که 
این موضوع باید در بلند مدت اطلاع رسانی شود و 
کیفیت اقلام و اجناس ایرانی نسبت به  مشابه خارجی 
به درستی بازگو شود. شاید اگر دولت این اهتمام را 
داشته باشد که برچسب کیفیتی طراحی کند و کالاها 
بر اساس آن قیمت گذاری و سنجیده شود،  این 

مشکل تا حدودی حل شود. 
3-    خام فروشی و فله ای فروشی:  کشورما متاسفانه 
در این زمینه ضربه بسیار زیادی خورده است و گاه 
بازارهایی که در اختیار ایران بوده است به سبب این 
از دست ما خارج شده است. اگر به طور  موضوع 
مصداقی به این موضوع نگاه کنیم باید به مساله 
زعفران ایرانی اشاره کنیم. هر ساله تجاری از کشور 
اسپانیا به ایران می آیند و زعفران های مرغوب ایرانی 
را به طور خام از ایران خریداری می کنند و بعد از 
بسته بندی و درج مارک مخصوص خود به بازار 
خارجی با عنوان کالای اسپانیایی عرضه می کنند. 
این موضوع ضربه بزرگی به ایران در این زمینه زده 
است. در چنین مواردی این سئوال بوجود می آید که 
آیا ایران قابلیت بسته بندی این کالا را ندارد و باید 
محصولات خود را به این صورت به کشورهای دیگر 

صادر کند تا موجب ضرر و زیان خود شود؟!
4-    سرمایه  گذاری در خدمات به جای تولید: از 
قدیم گفته اند که سرمایه مانند آهوی رمنده است 
و سرمایه  گذار باید از سود حاصله اطمینان یابد تا 
برای سرمایه گذاری اقدام کند اما ریسک پذیری نیز 
موضوعی است که سرمایه گذار به آن توجه کند. 
متاسفانه سرمایه گذاری در ایران بیش از اینکه به 
سمت تولید در حرکت باشد بیشتر به سمت مسائل 
خدماتی سوق پیدا کرده است. همین موضوع سبب 
خدمات محور شدن اقتصاد ایران می شود. گسترش 
پدیده دست فروشی در ایران نیز در این زمینه قابل 
تحلیل است. درصورتی که ایران با توجه به منابع 
عظیمی که دارد می تواند در بخش تولید بسیار موفق 
عمل کند. در این زمینه افراد موفقی که با کارآفرینی 
توانسته اند در بخش تولید موفق عمل کنند کم 
نیستند و موید این مطلب هستند که بخش تولید نیز 
بسیار سود ده است. البته از لحاظ فرهنگی باید این 
اعتماد به نفس در درون افراد بوجود آید که به جای 
سرمایه گذاری سرمایه خود در بخش مسکن و طلا 
به فکر راه اندازی کارگاه تولید باشند. البته باید این را 
نیز بیفزاییم که بخش های سرمایه گذاری مثل طلا 
چندان نیز سودزا نیستند و گاه باعث ضرر و زیاد شدید 
سرمایه گذار شده اند که باید این موارد را نیز مورد 
توجه قرار دهیم. به هر جهت دولت نیز باید در این 

زمینه نسبت به پرورش بخش تولید نقش حامی را 

ایفا کند تا ضریب اطمینان این بخش بالا رود.  
5-    انسان اقتصادی:  داستان موفقیت افراد مشهور 
و ثروتمند را همواره ما در جوامع مختلف خوانده ایم 
وحتی شاید در نزدیکی مان این آدم ها را دیده باشیم. 
اما چه شده است که این افراد توانسته اند اینگونه 
چه  به  آنها  اقتصادی  نگرش  کنند؟  عمل  موفق 
صورت بوده است؟ شاید اگر به نحوه کسب درآمد 
این افراد نگاهی بیندازیم تعجیب کنیم.  اما اگر به 
زندگی آنان نگاهی بیندازیم متوجه می شویم که 
این افراد انسان های بسیار سخت کوش و اقتصادی 
بودند. افرادی که با دست رنج خود و البته هوش و 
استعدادشان توانسته اند نیاز جامعه به خوبی بسنجند 
و اقدام به تولید کالاهای مورد نیاز کنند و در بازار 
جایگاهی برای خود دست و پا کنند. البته این افراد 
قطعا طعم شکست را چشیده اند و شاید این مساله 
بارها برای آنان بوجود آمده باشد اما با سخت کوشی 
توانسته اند به موفقیت دست یابند. متاسفانه بعضا این 
نگرش در جامعه ما وجود دارد که نمی شود با کار 
تولیدی ثروتمند شد. شاید همین نگرش بود که خیل 
عظیمی از جوانان در سودای پولدار شدن به سمت 
شرکت های گلدکوئست رفتند که تجارت کاذبی را در 
جامعه بوجود آورد و پیام پولدار شدن با پول بادآورده 
را به جوانان می داد. به هر جهت این نگرش  در 
جامعه ما باید ایجاد شود که افراد بدون چشم داشتی 
به کارهای دولتی به سمت کار شخصی و خصوصی 
بروند. جامعه نیز باید به سمتی رود که انسان اقتصادی 
پرورش دهد و ساختاری تعیین شود تا جوانان به 

سمت ایجاد اشتغال برای خود گام بردارند.
به هر حال همه این مواردی که ذکر شد اگر چه 
شروط لازم برای یک جامعه موفق اقتصادی است 
اما کافی نیست و بایستی نهادهای اقتصادی نیز 
در تسریع این روند و بوجود آوردن فضای پویای 

اقتصادی تلاش کنند. 
در این موارد به نقش مردم در اقتصاد اشاره کردیم. 
چراکه نقش مردم در اقتصاد مقاومتی که رهبر معظم 
انقلاب بر آن تاکید دارند بسیار پررنگ است. اقتصاد 
مقاومتی ماهیتاً اقتصادی مردمی است. در اقتصاد 
نیز از نیروی کار به عنوان عامل اصلی تولید و رشد 
اقتصادی یاد می شود. اما ساختار جامعه و نهادهایی 
باید ایجاد شود تا روند مردمی شدن اقتصاد شکل 
کارگزارانشان  و  دولت  به  وابسته  مردم  و  بگیرد 

نباشند. 

اخبار کوتاه

بررسی توانمندیهای 
اقتصادی بوشهر در 

سفرمعاون وزیرخارجه 
قطر

سرپرستی  به  قطر  تجاری  هیئت 
برای  کشور  این  خارجه  وزیر  معاون 
اقتصادی  توانمندی های  بررسی 
ایران  انرژی  پایتخت  وارد  بوشهر 

شدند.
 معاون وزیر امور خارجه قطر در بدو 
ورود به بوشهر ضمن ابراز خرسندی 
بوشهر  استان  و  ایران  به  سفر  در 
توانمندی های  سفر  این  در  گفت: 
توسعه  برای  بوشهر  استان  اقتصادی 
روابط تجاری با قطر بررسی می شود.

محمد بن عبدالله الرمیحی با قدردانی 
از استقبال استاندار و مسئولان استان 
امیدواری  اظهار  این سفر،  در  بوشهر 
اقتصادی دو  این سفر روابط  کرد در 

کشور ایران و قطر گسترش یابد.
استان  گفت:  نیز  بوشهر  استاندار 
مهم  ظرفیت های  داشتن  با  بوشهر 
مهمی  جایگاه  تجاری  و  اقتصادی 
دارد  فارس  خلیج  حوزه  و  کشور  در 
تجاری  مناسبات  گسترش  برای  که 
تجاری  اقتصادی  هیئت  اقتصادی  و 

قطر وارد بوشهر شدند.
به  اشاره  با  سالاری  مصطفی 
اظهار  بوشهر  تجاری  ظرفیت های 
داشت: بوشهر و قطر سابقه تبادلات 
امیدواریم  و  داشته اند  زیادی  تجاری 
توسعه  برای  را  زمینه  نیز  سفر  این 

روابط اقتصادی فراهم کند.
است  آماده  بوشهر  کرد:  بیان  وی 
سرمایه گذاران  حضور  برای  زمینه 
و  کند  فراهم  استان  این  در  قطری 
در  امر  متولی  مسئولان  است  امید 
داشته  را  همکاری  نهایت  نیز  استان 

باشند.
بوشهر  استان  گفت:  بوشهر  استاندار 
در  را  قطر  کشور  نیازهای  می تواند 
کند  تامین  گوناگون  بخش های 
و  بررسی  مهم  این  سفر  این  در  که 

راهکارهای لازم عرضه می شود.

اقتصاد

مسکن
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مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشهر گفت: 
موسیقی یک هنر است که باعث کاهش ناهنجاری ها در 
جامعه می شود و نمی توان آن را از زندگی مردم حذف 

کرد.
حمیده ماحوزی روز پنجشنبه درآیین اختتامیه نهمین 
جشنواره فیلم و عکس در شهر برازجان افزود: باید به جای 
کنار گذاشتن موسیقی، با نظارت صحیح اداره فرهنگ و 
ارشاد اسلامی و مجوز فرمانداری ها و اماکن این امر را در 

جامعه توسعه داد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با شاره به برنامه 
استان بوشهر اظهار  گسترش سینما در شهرستانهای 
کرد: در حال رایزنی و پیگیری برای راه اندازی دو سینما 
در شهرستان های استان بوشهر هستیم که در آینده 
ای نزدیک یکی از این سینماها در شهر برازجان مرکز 

شهرستان دشتستان راه اندازی خواهد شد.
ماحوزی اضافه کرد: اخذ مجوز این مرکز هنری نمایشی در 
دشتستان مراحل خوبی را طی کرده و سالن استاندارد آن در 

مرکز انجمن سینمای جوان در برازجان مهیا شده است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشهر ادامه داد: 
بخش اعظم اعتبارات لازم برای راه اندازی سینما در شهر 
برازجان توسط انجمن سینمای جوان تصویب شده و سایر 
هزینه ها نیز برآورد و تامین خواهد شد و بزودی شاهد راه 

اندازی این سینما خواهیم بود.
ماحوزی بیان کرد: حوزه فرهنگ و هنر حوزه ای بسیار با 

ارزش و پرکار و درعین حال بسیار ظریف است.
وی گفت: درسالی که مزین به سال اقتصاد و فرهنگ با 
عزم ملی و مدیریت جهادی است کار ما در حوزه فرهنگ و 

هنر گسترده تر و حساس تر ازسال های گذشته است.
مدیرکل فرهنگ وارشاد اسلامی استان بوشهراضافه کرد: 
باید سعی کنیم همه با هم بویژه هنرمندان در تحقق شعار 

سال تلاش و همت جدی داشته باشیم.
ماحوزی آماده سازی زیرساخت های هنری و تجهیزات 
لازم برای هنرمندان درعرصه کار را در استان بوشهر از 

مهمترین ضرورت ها خواند.
وادامه داد: توسعه متوازن کشور درهمه زمینه ها نیاز به 

حضور هنرمندان در عرصه های مختلف دارد.
ماحوزی یادآورشد: هنرمندان می توانند با تولید کارهای 
هنری، فیلم های کوتاه و عکس های خوب و هنری 
کمک شایانی به ارتقای مدیریت شهری و کاهش آسیب 

ها و معضلات اجتماعی و فرهنگی درجامعه داشته باشند.
وی بیان کرد: باید فضایی ایجاد کنیم که جوانان به سمت 
هنر کشیده شوند تا زمینه ناهنجاری در جامعه کاهش یابد.

سرپرست انجمن سینمای جوان برازجان نیز گفت: پخش 
40 فیلم کوتاه، نمایش 70 قطعه عکس انتخابی، تجلیل 
از هنرمندان و تصویربرداران برتر دشتستانی، برگزاری تور 
عکاسی در شهر برازجان، راه اندازی کارگاه های آموزشی 
عکاسی و تصویربرداری و فیلم های تولیدی از مهمترین 
برنامه های نهمین جشنواره فیلم و عکس انجمن سینمای 

جوان دربرازجان بود.
دراین آیین از علی جهدکار هنرمند دشتستانی و خانواده 
هنرمند مرحوم علیرضا حسینی به صورت ویژه تجلیل شد.

همچنین در پایان مراسم از برگزیدگان و هنرمندان نمونه 
دشتستانی نیز تجلیل به عمل آمد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشهر 
گفت: بیش از 90 درصد سایت ها و پایگاه های 
می  مجوزفعالیت  بدون  استان  این  در  خبری 
کنند. حمیده ماحوزی افزود: سایت ها باید برای 
قانونی شدن فعالیتشان باید با مراجعه به اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی ضمن معرفی و تشکیل 
پرونده با طی مراحل قانونی مجوزهای لازم را 

اخذ کنند.
اداره کل فرهنگ و  وی اضافه کرد: مجموعه 
مجوز  دراخذ  نیز  بوشهر  استان  اسلامی  ارشاد 
استان  دراین  خبری  های  سایت  فعالیت  برای 
هیچ گونه مشکلی ندارد و برای صدور مجوز پس 
از طی مراحل قانونی و استعلام ها همکاری لازم 

را به عمل خواهد آورد.
رسانه  دارشدن  شناسنامه  کرد:  بیان  ماحوزی 
های مجازی باعث گسترش بیشتر فعالیت آنها 
درعرصه اطلاع رسانی، ارتقای سلامت فعالیت و 

کسب اعتماد بیشتر مردم به آنها خواهد شد.
مدیرکل فرهنگ وارشاد اسلامی استان بوشهر 
اظهارکرد: یکی از مهمترین برنامه های این اداره 
کل، حمایت از جامعه خبرنگاران است و این قشر 
برای فعالیت مناسب و کمک به توسعه استان 
درحوزه های مختلف نیازمند حمایت و همراهی 

است.
حوزه  در  آموزشی  های  کلاس  برگزاری  وی، 
خبر و ارائه فعالیت های این حوزه را از مهمترین 
برنامه های مجموعه فرهنگ و ارشاد در استان 

بوشهر درحمایت از خبرنگاران عنوان کرد.
ماحوزی یادآورشد: درحوزه آموزش خبرنگاران، 
یکی از برنامه های مهم استان برگزاری دوره 
اعطای  با  خبرنگاری  پودمانی  آموزشی  های 
و  علمی  دانشگاه  از  خبرنگاری  رسمی  گواهی 

کاربردی هنر بوشهر است.
دغدغه  از  یکی  گفت:  ایرنا  با  گفتگو  در  وی 
موضوع  بوشهر  استان  خبرنگاران  مهم  های 
بیمه خبرنگاری و مساله رفاهی آنان است که 
در این زمینه با وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
رایزنی هایی صورت گرفته و تلاش خواهیم کرد 
خدمات شایسته ای را به خبرنگاران داشته باشیم 

و دراین زمینه تسریع می شود.
ماحوزی بیان کرد: از دیگر مشکلات خبرنگاران 
مجوز و کارت خبرنگاری است که این موضوع 
نیز در دست پیگیری است و دستورات لازم برای 

تسریع و تسهیل این موضوع صادرشده است

واحد حوزه  نمایش  کارگاه  فعالیت 
خود  فعالیت  بوشهر  استان  هنری 

آغاز کرد.    93 را در سال 
هنری»جنوب  فرهنگی  سرویس 
هنرهای  واحد  مسئول  امروز« 
صبح  هنری   حوزه  نمایشی 
مناسبت  همین  به  آیینی  در  امروز 
کارگاهی  نمایش  اجرای  و  تولید 
این  مباحث  مهم ترین  از  یکی  را 
را  هنرجویان  و  دانست  کارگاه 
توان  بردن  بالا  و  پیگیری  برای 
عناصر  به  دادن  اهمیت  و  علمی 

کرد. ترغیب  را  نمایشی  
راه اندازی  از  ضیغمی نژاد  مهدی 
نیز  کتاب خوانی  و  کتاب  کارگاه 
کارگاه  این  در  افزود:  و  داد  خبر 
به  نمایش  واحد  هنرمندان  
کتاب های  تحلیل  و  خواندن 
خواهند  نمایش  تخصصی 
برای  طرح  این  که  پرداخت 
بوشهر  استان  در  نخستین بار 

شد. خواهد  اجرا 
اجرایی  عوامل  پایان  در  وی 
متشکل  که  کارگاه  علمی  و 
به  کنعانی  اکبر  علی  آقایان  از 
نمایشنامه  کارگاه  مسئول  عنوان 
مسئول  بهمنی  علیرضا  خوانی،  
لاریان  محمد  کتاب،  کارگاه  
محمد  فیلم،  کارگاه  مسئول 
کارگاه  مسئول  مسروریان  امین 
به  زاهدی   پریسا  و  ایده  و  طرح 
نمایش  کارگاه  مسئول  عنوان 

کرد. معرفی 

حذف موسیقی اززندگی 
مردم غیرممکن است

تنهاده درصدرسانه های 
مجازی بوشهرمجوزدارند 

آغازفعالیت کارگاه 
نمایش حوزه هنری 

بوشهر

فرهنگ و ارشاد

اخبار کوتاه

رویداد 
داخلی 

ویژه نامه میلاد قمر بنی هاشم علیه السلام

روایت استاد فاطمی نیا از ارادت معصومین به قمر 
بنی هاشم/ آیا علم دار کربلا یکی از رجعت کنندگان 

است؟/ اباالفضل العباس، الگوی منتظران
این یک فضیلت را ما نمی توانیم هضم کنیم که این 
همه شهید در اسلام بودند. روایات معتبر می گوید: 
هدا« . اگر این }جمیع{ را نداشت  »یَغبطُِه جَمیعُ الشُّ
می گفتیم شاید بعضی از شهدا را می گوید اما می گوید: 
مقام حضرت عباس)ع( مقامی است که همه شهدا 
غبطه آن را می خورند. پدر، امیرالمؤمنین )ع( است. 

در بهشت، همه آرزوی مقامش را می برند.
سرویس فرهنگی »بوشهرما«: چهارم شعبان، روز 
میلاد باسعادت و پر سرور قمر بنی هاشم علیه 
السلام است. آقایی که اوج بصیرت و صبر و اقتدار را 
طی کرده و امروز همه مان در پرتو عنایات و لطفش 
برکت می ستانیم. یا صاحب الزمان، میلاد عمویتان، 
عباس بن علی )علیه السلام( بر شما مبارک باد ... 
 روایت استاد فاطمی نیا از عظمت فمر بنی هاشم 

استاد فاطمی نیا: قمر بنی هاشم باب الحوائج است. 
در مورد این آقا عقلمان نمی رسد چه چیزی بگوییم. 
از عقول ما خارج است. برای اینکه معصومی پیدا 
نا عباس  می شود در مورد او می گوید: »رَحمَ الله عمَّ
کان نافذ البَصیرة«: خدا عمویمان عباس را رحمت 
کند که بصیرتش نافذ بود. یعنی چشم قمر بنی هاشم 

پرده را می شکافت.
معصوم دیگری که امام زمانش باشد یعنی مولایمان 
صحیح  تاریخ  می دانید،  )علیه السلام(  ابی عبدالله 
می گفت:  می زد  حرف  او  با  وقتی  که  می نویسد 
»بنَِفسی أنت«: عباس! جانم به قربانت. آقا امام زمان 
)ع( یک تبسم به روی آدم بکند آدم چه می شود؟ 
مجسم کنید که شما امام زمان )ع( را نگاه کنید 
و حضرت بخندد فقط، هیچی دیگر. تمام نسلت 
زمانِ  امام  آن وقت می دانید  خوشبخت می شود. 
قمربنی هاشم به او چه گفت؟ گفت: »بنفسی أنت« ؛ 

جان من به قربانت. در مقاتل معتبر داریم. 
حالا فضایل آقا چقدر است؟ این یک فضیلت را ما 
نمی توانیم هضم کنیم که این همه شهید در اسلام 
هدا«  بودند. روایات معتبر می گوید: »یَغبطُِه جَمیعُ الشُّ
. اگر این }جمیع{ را نداشت می گفتیم شاید بعضی 
حضرت  مقام  می گوید:  اما  می گوید  را  شهدا  از 
عباس)ع( مقامی است که همه شهدا غبطه آن را 
می خورند. پدر، امیرالمؤمنین )ع( است. در بهشت، 

همه آرزوی مقامش را می برند.  
ما  عقل  خدا  به  را  تو  باشد  این طور  آفایی  وقتی 
می رسد درباره او چیزی بگوییم؟! ای قمر بنی هاشم! 
ای آقا! من زبان ناقابلم بسته است ولی الحمدلله 
یقین حاصل شده که حتی تو دست رد به سینه 

کافر هم نزدی. 
 دوستان را کجا کنی محروم/ تو که با دشمنان نظر 

داری
با تمام جانم دارم می گویم. آقا قربانت بروم. بر من 
ثابت شد که جوال یهود و نصاری را داده ای. ای پسر 
امیرالمؤمنین! آقا شفاعت تو خیلی قوی است. شفیع 
ما باش. از خدا بخواه مشکلات ما را حل کند. تو که 
این قدر مقام داری. می فرمایند: »تمام شهدا آروزی 

مقام قمر بنی هاشم را دارند«.  
 علم دار کربلا، یکی از رجعت کنندگان  

در کتاب های دعا زیارتنامه های فراوانی وجود دارد 
که در حقیقت به ما درس چگونه صحبت کردن با 
اولیاء الهی را می آموزد. بسیاری از این زیارتنامه ها از 
زبان خود حضرات معصومین علیهم السلام صادر 
شده است. مثلا زیارت »امین  الله« را امام سجاد 
به ما آموخته اند که حاوی جملات  السلام  علیه 
زیبا و پرمعنایی درباره امیرالمومنین علیه السلام 
و سپس سخن با خداست. زیارت عاشورا از امام 
صادق علیه السلام و زیارت جامعه از امام هادی 
علیه السلام به ما رسیده است. بجز زیارتنامه های 
مربوط به چهارده معصوم علیهم السلام که عمده 
زیارتنامه های معتبر را تشکیل می دهند، برای افرادی 
دیگر مانند برخی امامزادگان نیز زیارتنامه هایی صادر 
شده است. حضرت عباس علیه السلام یکی از این 
امامزادگان است که از طرف معصومین علیه السلام 
برای ایشان زیارتنامه ای گفته شده است. در کتاب 

مفاتیح الجنان می خوانیم: 
شیخ اجّل،جعفر بن قولویه قمی به سند معتبر از ابو 
حمزه ثمالی روایت کرده: امام صادق علیه السّلام 
فرمود: هرگاه قصد کردی که قبر عبّاس بن علی 
علیهماالسّلام را زیارت کنی که در کنار فرات برابر 

حائر است، بر در روضه می  ایستی و می  گویی: 
أنَبْیَِائهِِ  وَ  بیِنَ  المُْقَرَّ مَلائکَِتهِِ  سَلامُ  وَ   ِ اللهَّ سَلامُ 
وَ  هَدَاءِ  الشُّ جَمِیعِ  وَ  الحِِینَ  الصَّ عِبَادِهِ  وَ  المُْرْسَلیِنَ 
یِّبَاتُ فِیمَا تَغْتَدِی وَ تَرُوحُ  اکِیَاتُ الطَّ یقِینَ و الزَّ دِّ الصِّ

عَلیَْکَ یَا ابنَْ أمَِیرِ المُْۆْمِنیِنَ .... 
از اینجا معلوم می شود که این زیارتنامه را امام صادق 
علیه السلام به ما آموخته اند و در زمان آن حضرت 
هم قبر حضرت عباس علیه السلام داری بارگاه بوده 

است.
نکته پراهیمت در اینجاست که نباید از زیارتنامه ها 
به سرعت عبور کنیم بلکه باید در خاطر نگه داریم 
که اهل بیت علیهم السلام بسیاری از درس ها را 
در قالب همین زیارتنامه ها به ما آموخته اند. زیارت 
از این درس  حضرت عباس علیه السلام نیز پر 

هاست. 
قسمتی از این زیارتنامه به ما یادآوری می کند که 
نبرد حق و باطل در کربلا را همیشگی بدانیم و خود 
را همواره برای حوادثی از این سنخ که در زندگی 
خودمان پیش می آید آماده نگه داریم و همیشه 
در جبهه امام حسین و عباس علیهماالسلام باقی 

باشیم:
جِئْتُکَ یَا ابنَْ أمَِیرِ المُْۆْمِنیِنَ وَافِدا إلِیَْکُمْ وَ قَلبْیِ 
ةٌ  مُسَلِّمٌ لکَُمْ وَ تَابعٌِ وَ أنَاَ لکَُمْ تَابعٌِ وَ نصُْرَتیِ لکَُمْ مُعَدَّ
ُ وَ هُوَ خَیْرُ الحَْاکِمِینَ فَمَعَکُمْ مَعَکُمْ  حَتَّی یَحْکُمَ اللهَّ

لا مَعَ عَدُوِّکُمْ إنِِّی بکُِمْ وَ بإِیَِابکُِمْ مِنَ المُْۆْمِنیِنَ 
به سوی تو آمدم ای فرزند امیر مۆمنان علیه السلام، 
به محضر شمایم،  دلم تسلیم و پیرو شماست و خود 
نیز پیرو شمایم، یاری ام برای شما مهیّاست تا خدا 
حکم کند و او بهترین  حکم کنندگان است پس با 
شمایم تنها با شما نه با دشمن شما من به شما و 

بازگشتتان مۆمن هستم.
بازگشتی مقدس

اما نکته ای که می خواهیم به اهمیت آن اشاره کنیم،  
مساله رجعت است که از باورهای ما شیعیان است 
که در زمان ظهور حضرت مهدی )عج( عده ای از 
مومنان خالص و نیز عده ای از کافران و منافقان به 
دنیا باز خواهند گشت که در این باره می توانید از اینجا 
بیشتر مطالعه کنید. در برخی از روایات از حضرت 
سلمان به عنوان یکی از کسانی که رجعت خواهد 
کرد یاد شده است. تعدادی از کسانی که مطابق 
روایات رجعت خواهند کرد در اینجا آمده است. بجز 
روایاتی که به روشنی درباره رجعت توضیح داده 
است، برخی از آیات قرآن نیز درباره رجعت است که 

علاقمندان را به منابع ارجاع می دهیم.
السلام  علیه  عباس  حضرت  زیارتنامه  از  آنچه 
می فهمیم آن است که ایشان نیز یکی از رجعت 
کنندگان می باشد زیرا امام صادق علیه السلام به 
ما آموخته اند که در زیارت ایشان بگوییم که من به 

حقانیت شما و حقانیت بازآمدن شما ایمان دارم:
إنِِّی بکُِمْ وَ بإِیَِابکُِمْ مِنَ المُْۆْمِنیِنَ

قرار داشتن آن جناب در میان رجعت کنندگان امر 
عجیبی نیست چراکه ایشان بر اثر ایمان و پیروی 
خدا  نزد  منزلتی  چنان  به  خود  امام  از  مخلصانه 
رسیده اند که همه شهدا را در قیامت به حال غبطه 

می اندازد.)خصال شیخ صدوق، ج1، ص 6۸(
روح الله رستگارصفت            

بخش تاریخ و سیره معصومین تبیان 
 اباالفضل العباس، الگوی منتظران  

بهترین الگو و اسوه براي منتظرانِ حضرت مهدي 
عجل الله تعالي فرجه، حضرت ابوالفضل علیه السلام 
است؛ براي پي بردن به این حقیقت؛ گرچه زیارات 
آن بزرگوار مملو از درس هاي فراواني مانند: تسلیم، 
تصدیق، وفا، بصیرت، یاري، خیرخواهي، ایثار، ابد 
و خضوع در برابر امام زمان عجل الله تعالي فرجه 
است ولي ما در اینجا به رجز ها و حماسه سراییهاي 

آن بزرگوار مي پردازیم:
اشعار، شعارها و رجزهای هر شخصی، برگرفته از 
شعور، افکار و امیال اوست. رجز مکنونات قلبی را به 
منصه ظهور می گذارد. از این رو رجزهای حضرت 
عباس علیه السلام را یک بار دیگر مرور می کنیم تا 

رهیافت و درسی برای این عصر و زمان باشد.
 حضرت عباس علیه السلام به هنگام حمله برای 

آب آوردن چنین رجز می خواند.
انَاَ  وِقی***انِیّ  هرِ  الطُّ المُْصْطَفَی  لسِِبْطِ  نفَْسی 

العَْبّاسُ اغَْدُو باِلسّقاء]1[ 
جان من فدای فرزند پاک مصطفی باد. منم عباس 

که با مشک برای سیراب کردن تشنگان می آیم.
عاشقان امام زمان)علیه السلام( در دعای ندبه چند 

بار »بنفسی انت«; جانم 
فدایت را می گویند، امّا 
علیه  عباس  مانند  آیا 
امام  برای  السلام 

زمانشان هستند؟
علیه  هاشم  بنی  قمر 
خارج  از  بعد  السلام 
فرات  شریعه  از  شدن 

فرمود:
واردَ  الحسین  هذا 
تشربین  المنونِ***و 

باردَ المعین]۲[ 
وارد  حسین  اینک 
میدان جنگ شده است 
و تو آب خنک و گوارا 

می نوشی؟! 
با توجه به این فرمایش، 
یاوران امام مهدی علیه 
السلام در این برهه از 
زمان چه باید بگویند؟ و 
مهدی زیستی چگونه 
زمانی  امام  باشد؟  باید 
که در زندان غیبت]3[ 
به سر می برد، آیا من 

باید سرگرم دنیای خویش باشم؟! هیهات؛هرگز
هنگامی که دست راست او در راه یاری امام زمانش 

علیه السلام قطع گردید، فرمود:
وَاللهُّ انِْ قَطَعْتُمْ یمینی***انِیّ احُامی ابَدََاً عَنْ دِینی

الطّاهِرِ  النّبیِ  الیَْقینِ***نجل  امِامِ صادِقِ  عَنْ  وَ 
الامَْینِ]4[

به خدا سوگند، گرچه دست راست مرا قطع کردید، 
ولی من تا آنجا که زنده هستم، از آئین خود و از امام 
و پیشوایم که در ایمان خود صادق و فرزند پیامبر 

پاک و امین است، دفاع خواهم نمود. 
مقرم در این خصوص می نویسد: وقتی دست راست 

عباس را قطع کردند 
هُ ایصالُ المْاءِ الِی  فَلمَْ یَعْبَأ بیَِمینهِِ بعََدَ انَْ کانَ هَمُّ
شدن  قطع  به  او  السلام(;  الحُْسین)علیه  اطَْفالِ 
دستش توجهی نکرد و قصدش این بود که هر 
چه زودتر آب را به اهل بیت و کودکان امام حسین 

برساند.]5[
امام عصر علیه السلام دچار  اگر ما در راه یاری 
زحمت و سختی شویم، آیا جانانه، کار و فعالیت را 

دنبال می کنیم؟
حِفْظِ  وَ  الدین  مالِ***لنُِصْرَة  وَالشِّ باِلیَْمینِ  فَجادَ 

الْال]6[ 
پس دست راست و چپش را [در راه خدا] بخشید، تا 

که دین یاری شود و خاندان رسالت حفظ گردد. 
امام  به  رساندن  یاری  وقف  ما  زندگی  از  چقدر 
زمانمان علیه السلام است؟ و تا چه اندازه حاضریم، 
او را یاری کنیم؟ هر کس خوب فکر کند و خود را 

محک بزند؟
یفِ مَکْرَمَةٌ***انِْ کانَ مِنْ  الَمَْوْتُ تَحْتَ ضَبابِ السَّ

بعَدِهِ اسِکانَ جَنّاتِ
تهِا***فَعِنْدَ جَدِّی تُغفَرْ کُلُّ  نیا وَلذَِّ لا تَأسِفَنَّ عَلیَ الدُّ

زَلّاتِ
 مرگ در پرتو شمشیر، مایه بزرگواری و عظمت 
است، هرگاه پس از آن موجب سکونت در بهشت 

گردد. 
برای دنیا و لذّت های آن هرگز غصّه و افسوس 
مخور، و بدان که تنها در پیشگاه جدّ من، همه 

لغزش ها آمرزیده خواهد شد.]7[
اگر ما چشم به شفاعت این خاندان داریم! باید برای 
آن روز سرمایه گذاری و سپرده گذاری نماییم. و 
هیچ سرمایه ای بهتر از یاری ولی عصر علیه السلام 
نیست. از این رجز می آموزیم که از دنیا و لذّت های 
زودگذر آن چشم بپوشیم و جان خود را در راه امام 

زمان علیه السلام به سختی بیاندازیم. 
و هنگامی که با تیغ برّان دشمنان امام زمانش را 

پراکنده می ساخت، فرمود:

باِلصّارمِِ  احَْمَدِ***اضَْرِبکُُمْ  النَّبیِِّ  عَنْ سبط  اذَُبُّ 
المُهَنَّدِ

از حریم سبط پیامبر اسلام حضرت احمد صل الله 
علیه و آله حمایت می کنم، و با شمشیر استوار و 

برّان شما را سرکوب می نمایم.
امروز، دشمنان شیعه از هر سو و به هر طریق، امامت 
و ولایت را مورد حمله قرار می دهند. صهیونیسم 
جهانخوار با حربه های فیلم، اینترنت و... مهدویت 
را مورد آماج حمله های خود قرار داده است. و این 
مسئله می طلبد که هر کس، به هر طریقی از کیان 
شیعه، خصوصاً مهدویت دفاع کند. هر کسی در 
هر پستی با بذل وقت، توان و... باید مانند حضرت 
عباس علیه السلام به یاری امام زمان علیه السلام 

شتافته و اکتفاء به کم ننماید.
خلاصه آنکه روح رجزهای حضرت عباس)علیه 

السلام( چهار مطلب مهم است که عبارتند از:
فدایی، حامی، ساعی و مواسی 

فدایی 
قمر بنی هاشم)علیه السلام( فدایی مولای خویش 
بود، هر آنچه داشت، حتی دو فرزند دلبند خویش را 
تقدیم امام زمانش علیه السلام]۸[ و فدای دین کرد. 
لذا در زیارت ناحیه مقدسه از زبان امام هادی علیه 

السلامچنین می خوانیم
الَفْادِی لهَُ; آنکه خود را فداکارانه فدای برادر نمود.

 ]9[
امام زمان علیه السلام هم فدایی می خواهد. کسی 
را می خواهد که حاضر باشد، همه هستی اش را 

فدای او علیه السلامکند.
حامی

بنی  قمر  الحوائج،  باب  نهایتِ حمایت،  تندیس   
هاشم علیه السلاماست، حمایت او از امام زمانش 
علیه السلام بسیار روشن و تابناک در رجزهای او 

پیداست. لذا در زیارت روز عرفه عرضه می داریم
فَنعِم الاخُ الصّابرُِ المُْجاهِدُ المُْحامِیُ النّاصِرُ]10[

شما برادری نیکو و با صبر و شکیبا بودی که مجاهده 
و حمایت و یاری و دفاع از برادرت نمودی

اکنون بیاندیشیم، چند درصد از وقت و زندگی ما 
در راه حمایت از امام زمان علیه السلام صرف می 

شود.
ساعی 

نماد نهایتِ تلاش برای اهداف امام حسین علیه 
السلام ؛ دلاور نینوا حضرت ابوالفضل العباس علیه 
السلاماست و رجزهای او علیه السلام گویای این 
حقیقت است که لحظه ای بی تفاوت، بهانه جو، 
فرار از میدان کار و عمل سپری نکرد. اگر دست در 
بدن ندارد، از حرکت نمی ایستد، لذا امام هادی علیه 

السلام در تعریف از مقام عباس می فرماید:
الَسّاعِی الِیَهِ بمِائهِِ]11[; آنکه تلاش بسیار برای آب 

رسانی به سوی لب تشنگان نمود.
اگر آن روز، خواست امام حسین علیه السلام رساندن 
آب به خیام بود. عباس علیه السلام تلاش وافری 
نمود. امروز خواست امام زمان علیه السلام رساندن 
معارف ناب اسلامی و حقایق مهدوی به تشنگان 

عالم است. لذا چگونه باید تلاش نمود؟ 
مواسی

مواسی از مواسات به معنای کمک، یاری و همدردی 
است. و در اصل به معنی بریدن می آید. در نتیجه 
به معنی شدت دلبستگی و همبستگی است قمر 
بنی هاشم علیه السلام از همه دنیا بریده، و پیوند با 
برادرش و امام زمانش سالار شهیدان علیه السلام 
داشت و عارفانه و عاشقانه در خدمت مولایش بود. 
این گونه سلام می  السلام  امام هادی علیه  لذا 

فرستد:
لامُ عَلی ابَیِ الفَْضْلِ العَبّاسِ بنِ امَِیرِ المُْؤمِنینَ،  الَسَّ

الَمُْواسِی اخَاهُ بنَِفْسِهِ;
سلام بر ابوالفضل العباس پسر امیرمؤمنان، آنکه با 
کمال مواسات، جانش را نثار برادرش حسین علیه 

السلام کرد.
و در زیارت روز عرفه عرضه می داریم: 

فداکاری  در  برادری  نیکو  المُْواسی;  الَاخُ  فَنعِْمَ 
بودی.

و در زیارت عید فطر و عید قربان عرضه می داریم:
دّیقُ المُواسی  لامُ عَلیَکَ ایّها العَْبْدُ الصّالحُِ وَالصِّ الَسَّ

اشَْهَدُ... واسیت بنفسک;
 درود بر شما، ای بنده شایسته و صادق فداکار، 
شهادت می دهم که شما با تمام وجودت فرزند 
رسول خدا صل الله علیه و آله را همدردی نمودی. 

و چه زیبا سروده است: 
وَمْن واساهُ لَاُثینیه شَیءٌ***وَجادَلهَُ عَلی عَطَشِ 

بمِاء 
با حسین علیه السلام مواسات نمود و هیچ چیزی او 
را از مواسات با برادر منصرف نکرد و در حال شدت 

تشنگی به آب رسید ولی آب ننوشید.

دشمنان  امروز، 
شیعه از هر سو و به 
امامت  طریق،  هر 
مورد  را  ولایت  و 
حمله قرار می دهند. 
صهیونیسم جهانخوار 
فیلم،  های  حربه  با 
اینترنت و... مهدویت 
حمله  آماج  مورد  را 
داده  قرار  خود  های 
مسئله  این  و  است. 
هر  که  طلبد  می 
کس، به هر طریقی از 
کیان شیعه، خصوصاً 
کند.  دفاع  مهدویت 
هر کسی در هر پستی 
با بذل وقت، توان و... 
حضرت  مانند  باید 
عباس علیه السلام به 
یاری امام زمان علیه 
السلام شتافته و اکتفاء 

به کم ننماید.

برپایی نمایشگاه عکس 
چهارمحل در بوشهر

موضوع  محل«با  »چهار  عکس  نمایشگاه 
»بافت تاریخی شهر بوشهر« به همت جمعی 
از عکاسان کشور در گالری سوره حوزه هنری 

بوشهر برگزار می شود.
 خبرگزاری فارس: نمایشگاه عکس »چهار 
محل«با موضوع »بافت تاریخی شهر بوشهر« 

برپا می شود
سرویس فرهنگی هنری »جنوب امروز«دبیر 
اجرایی نمایشگاه عکس چهار محل در بوشهر 
گفت: در پی اعلام فراخوان جشنواره در سال 
گذشته، تعداد 595 عکس از 6۸ عکاس کشور 
به دبیرخانه جشنواره ارسال گردید، که در روزهای 

1۲ و 13 اسفندماه سال گذشته داوری شد.
مهدی  داشت:  اظهار  جهانبخشان  آریادخت 
فیروززادگان با سه عکس، احسان رفعتی با دو 
عکس، میلاد رفعت با دو عکس، حسین استوار 
با دو عکس علی جهان آرا با دو عکس، محسن 
خرمایی پور با دو عکس، پگاه عطایی، حبیب الله 
اکبری، مجتبی لاوری فرد و صفورا برسان هر 
کدام با یک عکس  به بخش مسابقه نمایشگاه 

عکس راه یافتند . 
دبیر اجرایی جشنواره و نمایشگاه عکس چهار 
شور«  »بهشت  کتاب عکس  ناشر  و  محل 
در ادامه گفت: هدف جشنواره این است که 
آسیب های موجود در چهار محل قدیم بوشهر را 
به حداقل برسانیم تا بتوانیم این میراث جهانی را 

به نسل های بعد صحیح و سالم انتقال دهیم . 

ویژه نامه

اخبار کوتاه
اخبار کوتاه

ترانه ضد ملی شهرام ناظری؟!
شهرام ناظری خواننده موسیقی سنتی کشورمان در پایان کنسرت اخیر خود در کرمانشاه، ترانه غیرمنتظره و قابل تامل را خواند.

ماجرا از این قرار بود که شهرام ناظری کنسرت خود را با این شعر کردی که  »من منالی کرد فارسی نیزانم کرماشانیگم فارسی نیزانم وه زوان کوردی قه ضات« به پایان برد، )من فرزند کرد هستم و فارسی نمی دانم/کرمانشاهی 
هستم و فارسی نمی دانم(.  این ترانه قوم گرایانه و ضد پارسی شهرام ناظری باعث ایجاد فضایی خاص  در کنسرت شد. 
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فرمانده انتظامی استان بوشهر گفت: جرایم خشن در 
سه  ماه اول سال جاری نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته 47 درصد کاهش داشته است.
 سردار حیدر عباس زاده صبح امروز در گفت وگو با 
خبرنگاران اظهار کرد: با تلاش های خوب صورت 
گرفته همراه با مشارکت مردمی، سرقت ها در سه  ماه 
اخیر کاهش 13 درصدی نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته داشته است و کشفیات سرقت نیز از ابتدای 
سال جاری تاکنون افزایش 105 درصدی داشته که 
30 درصد از این کشفیات مربوط به 6 ماه دوم سال 

9۲ است.
فرمانده انتظامی استان بوشهر خاطرنشان کرد: با 
تشکیل قرارگاه سرقت در مرکز استان و همچنین 
شهرستان های تابعه انتظار می رود که میزان کشف 
سرقت ها روند رو به رشد بیشتری داشته باشد و 
همچنین سرقت ها که همواره یکی از نگرانی های 

مردم به شمار می رود کاهش داشته باشد.
وی ادامه داد: جرایم خشن نظیر قتل، تجاوز به عنف 
و تیراندازی به سمت خودرو و منازل، در سه  ماه 
اول سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
کاهش 47 درصدی داشته و در این مدت 9۸ درصد 

از جرایم خشن استان بوشهر نیز کشف شده است.
عباس زاده تصریح کرد: در موضع جرایم خشن به غیر 
از پنج مورد تیراندازی سطحی که جرحی نیز به دنبال 

نداشته است مابقی موارد همه کشف شده اند.
وی در ارتباط با قتل نیز بیان کرد: همه قتل های 
صورت گرفته در سال جاری به میزان 100 درصد در 

کمتر از ۲4 ساعت کشف شده است.
فرمانده انتظامی استان بوشهر گفت: تیراندازی ها نیز 
در مقایسه با سال گذشته 15 درصد کاهش داشته 

است.
موضوع  در  نظرسنجی ها  کرد:  بیان  عباس زاده 
احساس امنیت و رضایتمندی مردم نیز نشان از 
عملکرد قابل قبول ماموران انتظامی استان بوشهر در 

ماه های اخیر بوده است.

ریشتری   5.4 زلزله  با  همزمان 
هم  استان  روستای  بندرریگ:14 

لرزیدند
ونجات  امداد  سازمان  سخنگوی 
جمعیت هلال احمر ایران گفت: وقوع 
منطقه  در  چهارشنبه  روز  لرزه  زمین 
را در  استان بوشهر، 14 روستا  ریگ 

برگرفته است.
به گزارش سوک ، سه زمین لرزه 5.4 
و 3.1 و 3.3 درجه در مقیاس ریشتر 
در  بندرریگ  ساعت  یک  فاصله  به 
شهرستان گناوه را ظهر امروز لرزاند.

زمین لرزه 3.1 ریشتری ساعت 1۲ و 
47 دقیقه روز چهارشنبه در موقعیت 
و  جغرافیایی  طول  درجه   ۲9.69
در  جغرافیایی  عرض  درجه   50.۸4
بندرریگ  زمین  کیلومتری   10 عمق 

را لرزاند.
ریشتری   3.3 زمین لرزه  همچین 
ساعت 13 و 49 دقیقه روز چهارشنبه 
طول  درجه   ۲9.60 موقعیت  در 
عرض  درجه   50.7۸ و  جغرافیایی 
کیلومتری   9 عمق  در  جغرافیایی 

زمین بندرریگ را لرزاند.
زمین لرزه 5.4 ریشتری ساعت 14 و 
16 دقیقه روز چهارشنبه در موقعیت 
و  جغرافیایی  طول  درجه   ۲9.60
در  جغرافیایی  عرض  درجه   50.۸3
بندرریگ  زمین  کیلومتری   19 عمق 

را لرزاند. 
همچنین »حسین درخشان« در گفت 
وگو با خبرنگار ایرنا افزود: در بررسی 
تاکنون  روستا،  چهار  از  اولیه  های 
و  نشده  اعلام  خسارات  از  گزارشی 
10 روستای دیگر نیز در حال بررسی 

هستند.

کاهش 47 درصدی 
جرایم خشن در استان 

بوشهر

14 روستای استان 
لرزیدند

اخبار کوتاه

اخبار کوتاه

حضور 7 وزیر در مجلس/ بررسی حادثه طوفان تهران در کمیسیون 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی برای بررسی موضوعات مختلف در هفته ی آینده از 7 وزیر برای حضور در کمیسیون ها دعوت 

کردند. 

رویداد 
داخلی 

تصادفی که در شهر بوشهر جان دو نفر را گرفت

کودکی سه ساله با تصور اینکه شکلاتی را از زمین برداشته است آن را در دهانش گذاشت اما 
لحظاتی بعد این شکلات منفجر شد.

مهر: محمدپارسا کودک سه ساله همدانی در مراسم چهارشنبه آخر سال با تصور اینکه شکلاتی 
را از روی زمین برداشته است آن را در دهانش گذاشت اما لحظاتی بعد این مواد منفجره در دهان 
وی منفجر و باعث مجروح شدن وی از ناحیه لب و دهان شد. این کودک بلافاصله به بیمارستان 

منتقل شد و مورد مداوا قرار گرفت.

در هفته گذشته ، کامیون تانکر آب شهرداری بوشهردر خیابان منتهی به بوستان 
به سبب  پژو  خودرو  که  بود  خیابان  حاشیه  درختان  آبیاری  مشغول  بوشهر  لیان 
سرعت بالا، توجه نکردن راننده به جلو و ناتوانی در کنترل وسیله نقلیه به لاستیک 
عقب کامیون برخورد کرد. سرنشین ۲4 ساله سمت راست خودرو در دم جان سپرد 

و راننده 55 ساله نیز پس از انتقال به بیمارستان فوت کرد.

انفجار ترقه در دهان کودک 3 ساله
تصاویر و فیلمهایی از سیل در خیابانهای مکه مکرمه، فعالان عربستانی را در اینترنت به خود 

مشغول کرده است.
العالم: ساکنان شهر مکه مکرمه دیشب شاهد بارش بارانهای سیل آسا بودند که موجب بسته 

شدن برخی خیابانها شد. برخی خبرها نیز از کشته شدن یک نفر حکایت دارد.
شدت سیل در برخی خیابانها به حدی بود که به خودروها و منازل خسارات فراوانی وارد شد.

سیل در خیابان های مکه
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 اسامی ۲4 بازیکنان تیم ملی فوتبال ایران برای 
حضور در بیستمین دوره مسابقات جام جهانی که از 
بامداد روز جمعه ۲3 خردادماه تا ۲۲ تیرماه در برزیل 
برگزار می شود، اعلام شد که نام سوشا مکانی، سردار 
آزمون، محمدرضا خلعتبری و مهدی شریفی جزو 

خط خوردگان قرار گرفته است.
طبق اعلام کارلوس کی روش فردا بعدازظهر و پس 
از دریافت آخرین وضعیت پزشکی هاشم بیگ زاده، 
بازیکن بیست و سوم از بین بیگ زاده و خانزاده 
اعلام می شود اما در عین حال و در صورت انتخاب 
هاشم بیگ زاده نیز محمدرضا خانزاده به برزیل سفر 

می کند.
اسامی این بازیکنان به شرح زیر است:

دروازه بان: رحمان احمدی )سپاهان اصفهان(، دانیال 
حقیقی  علیرضا  سوئیس(،  هاپرز  )گراس  داوری 

)اسپرتینگ پرتغال(
سیدجلال  )ونکوور(،  آشور  بیت  مهرداد  مدافعان: 
پولادی  مهرداد  و  ماهینی  حسین  حسینی، 
)پرسپولیس(، هاشم بیگ زاده، امیرحسین صادقی 
)ذوب آهن  خانزاده  محمدرضا  تهران(،  )استقلال 
پژمان  و  تهران(  )نفت  نعمه  آل  احمد  اصفهان(، 

منتظری )ام صلال(
خسرو  و  تیموریان  آندرانیک  هافبک ها: 
حیدری)استقلال تهران(، احسان حاج صفی )سپاهان 
اصفهان(، رضا حقیقی )پرسپولیس(، قاسم حدادی فر 
)ذوب آهن اصفهان(، جواد نکونام )الکویت( و بختیار 

رحمانی )فولاد خوزستان(
مهاجمان: رضا قوچان نژاد )چارلتون(، مسعود شجاعی 
)نایخمن  جهانبخش  علیرضا  پالماس(،  )لاس 
انصاریفرد  و کریم  )فولهام(  دژاگه  اشکان  هلند(، 

)تراکتورسازی تبریز(
طبق اعلام سایت فدراسیون فوتبال، محمدرضا 
خانزاده به همراه تیم به مسابقات جام جهانی اعزام 
می شود. همچنین نفرات دعوت شده می بایست 
ضمن به همراه داشتن لوازم شخصی خود از جمله 
کفش های مربوط به بازی در شرایط بارانی و عادی، 
راس ساعت 15:30 دقیقه روز دوشنبه 1۲ خردادماه 
در محل هتل آزادی خود را به کادر فنی معرفی 

کنند.
فهرست ۲3 نفر نهایی روز سوم ژوئن )13 خردادماه( 

و بر اساس درخواست فیفا اعلام خواهد شد.
تیم ملی فوتبال ایران در گروه F  رقابتهای جام 
جهانی ۲014 برزیل به مصاف تیم های نیجریه، 
آرژانتین و بوسنی می رود که در نخستین بازی خود، 
ساعت ۲3:30 دوشنبه ۲6 خردادماه برابر نیجریه به 

میدان می رود.

تیم ملی و اعضای کادرفنی همگی  بازیکنان 
شایعه قرارداد قریب الوقوع کارلوس کروش و 

تیم ملی آفریقای جنوبی شنیدند اما...
خبر قرارداد کارلوس کروش با آفریقای جنوبی 
از ماه ها قبل به صورت شایعه ای بارها طرح 
می شد. اینکه او بعد از جام جهانی در تهران 
نمی ماند. تقریبا چند ماهی بود که فدراسیون 

ایران مدام از بی پولی می گفت. 
از اینکه نمی تواند دستمزد پیشنهادی سالانه 
را  سرمربی  یورویی  هزار  و ۸00  میلیون  یک 
میلیارد   7 از  بیش  سالانه  که  رقمی  بپردازد. 
فدراسیون  رئیس  کفاشیان  شود.  می  تومان 
ایران مدام این جمله را تکرار کرد تا جایی که 
کارلوس کروش بگوید اصلا کسی با او حرف از 
مسائل مالی نزده است اما مدام ارقام را برایش 

تکرار می کنند. 
آمادگی  از  کفاشیان  که  شرایطی  در  حالا 
فدراسیون ایران برای تمدید قرارداد با کروش 
سخن به میان می آورد ، رسانه های آفریقای 
گویند.  می  سرمربی  قطعی  جدایی  از  جنوبی 
آخرین  در  شفاف  خیلی  تقریبا  که  چیزی 
مصاحبه سرمربی با خبرگزاری ایسنا هم به آن 

اشاره شده بود. 
رسانه های آفریقایی از این نوشتند که کروش 
دوباره به آفریقای جنوبی بر می گردد تا هدایت 
اما  را بر عهده بگیرند. کروش  بافانا «  »بافانا 
در روزی که این خبر اعلام شده درگیر بازی 
جام  به  فعلا  سرمربی  بود.  آنگولا  با  تیمش 
جهانی فکر می کند. سومین جام جهانی زندگی 
اش . او شاید در این ۸ سالی که تا 70 سالگی 
فرصت دارد ، می خواهد رکورد 5 جام جهانی 
را برای خود ثبت کند تا از این نظر رکورددار 

دنیا باشد. 
بعد از بازی تیم ملی و آنگولا درحالی که خبر 
قرارداد قریب الوقوع کروش همه جا در اردوی 
تیم ملی پیچیده بود ، کسی در این باره حرفی 
نمی زد. همه سکوت کرده بودند. تیم ملی با 
کروش حالا به تهران رسیده و باید دید این بار 

شایعه جدایی او از تیم ملی رسمی می شود؟

انتشار خبر و گمانه زنی انتقال تیم راه 
مبهم  هنوز  البته  که  بوشهر  به  آهن 
تایید  را  است و هیچ مقام رسمی آن 
مذاق  به  امر  ابتدای  در  شاید  نکرده، 
شاهین  دوستداران  و  هواداران  همه 
مقوله  این  به  باید  اما  باشد،  خوش 

واقع بینانه نگریست.
که  کنیم  قبول  باید  حاضر  حال  در   
باشگاه شاهین با انبوهی از مشکلات 
ریز و درشت دست و پنجه نرم می کند 
باشگاه  این  برای  را  فعالیت  ادامه  که 
این  در  است،  کرده  مشکل  قدیمی 
بین دستور وزیر محترم ورزش مبنی 
بر تاسیس شاهین جدید فرصتی تازه 
را برای ابراز وجود شاهین ایجاد کرده 

است.
افکار  و  نگاه ها  وادی  این  در  اما 
مشکلات  همه  نمی تواند  احساسی 
کند،  برطرف  یکجا  را  ساله  چند  این 
محقق  اگر  که  جدید  شاهین  تاسیس 
نوپاست که  تیم  هم شود، عملا یک 
فاقد هرگونه زیرساخت مناسبی خواهد 
بود که این امر را نمی توان کعبه آمال 

دانست.
انتقال امتیاز راه آهن به بوشهر  با  آیا 
لیگ  در  جدید  شاهین  حضور  و 
شاهین  می شود؟  حل  برترمشکلات 
نیروی  پشتوانه  بدون  که  جدیدی 
تاسیس  بخواهد  اگر  و  است  انسانی 
برای  کافی  اعتبار  تامین  با  و  شود 
حضور  برترهم  لیگ  در  امتیاز،  خرید 
یابد، فقط  اجازه جذب 6 بازیکن لیگ 
برتری دارد و قطعا با توجه نوپا بودن 
تیم بازیکنان با کیفیتی نیز جذب این 
جایگاهی  به  باز  و  شد  نخواهند  تیم 
بازیکنان سطح  و حضور  تجمع  برای 
تبدیل  ایران  فوتبال  غیربومی  پایین 

خواهد شد.
پس با توجه به احوالات موجود منطقی 
به  جدید  شاهین  که  می رسد  نظر  به 
دور از بلند پروازی های احساسی و غیر 
زیرساخت ها  فکر  به  ابتدا  از  منطقی، 
پاش های  و  ریخت  به جای  و  باشد 
و  کمتر  بسیار  هزینه  با  مالی  بیهوده 
با تکیه بر نیروهای مستعد بومی خود 
را برای حضور در لیگ دسته ۲ آماده 
پله  پله  کارشناسانه  نگرشی  با  و  کند 
ایران  فوتبال  بالاتر  به مراتب  را  خود 
برساند، همان اتفاقی که در اوائل دهه 
۸0 در باشگاه شاهین افتاد که در آن 
زمان شاهین پس از قهرمانی در لیگ 
استان در سال 13۸1 مراتب پیشرفت 
در  نهایت  در  و  کرد  طی  پلکانی  را 

سال ۸۸ به لیگ برتر رسید.

مسابقات  پخش  برای  یورو  میلیون   15
کیفیت  با  هم  آن  والیبال  جهانی  لیگ 

.HD
بدون شک این برای نخستین بار است 
هم  را  والیبال  مخاطبان  صداوسیما  که 
بازی  پخش  برای  و  است  کرده  درک 
چنین  فوتبال  از  غیر  به  تیمی  های 

پرداخت می کند. را  ای  هزینه 
های  تیم  به  جهانی  فدراسیون  الزام 
مسابقات  پخش  برای  کننده  شرکت 
تا  شده  باعث  دیجیتال  کیفیت  با 
هم  ایران  صداوسیمای  مسئولان 
جهانی  لیگ  های  بازی  پخش  امکان 

کنند. فراهم  را    HD با کیفیت 
در  والیبال  فدراسیون  رییس  داورزنی 
برای  گوید:»مشکلی  می  مورد  این 
طبق  جهانی  لیگ  های  بازی  پخش 
ندارد. وجود  دنیا  روز  استانداردهای 

برای  یورو  میلیون   15 سیما  صداو 
هزینه   HD کیفیت  با  ها  بازی  پخش 

است. کرده 
لیگ  برتر  تیمی که در گروه  هر هشت 
را  امکان  این  باید  دارند  حضور  جهانی 

باشند.« داشته 

اسامی نهایی تیم ملی 
فوتبال ایران اعلام شد

سکوت محض درباره 
قراردادکی روش وآفریقای 

جنوبی

انتقال تیم راه آهن به 
بوشهرشایعه یاواقعیت؟!

 
هزینه 15 میلیون یورویی 

صداوسیما برای لیگ 
جهانی والیبال

اخبار کوتاه

اخبار کوتاه

مدافع ملی  پوش بوشهری تیم ملی فوتبال ایران:برای خودم و خلعتبری گریه کردم
ماهینی ملی پوش بوشهری در گفت وگو با خبرنگار فارس در بوشهر گفت: امیدوارم نماینده شایسته ای برای مردم کشورم و به خصوص بوشهر در جام جهانی باشم.

 بزرگترین و مهم ترین آرزوی هر فوتبالیستی حضور در جام جهانی است، خوشحالم لطف خدا شامل حال من شد.

رویداد 
داخلی 

گفت و گو با امید اول گلزنی ایران در جام جهانی؛

ایران از هیچ تیمی ترس ندارد/ مهار مسی و 
ستاره های آرژانتین غیرممکن نیست!

من همیشه دوست دارم گل بزنم؛ چه بازی 
دوستانه، چه رسمی و چه در فولام. هرجا باشم 
دوست دارم گل بزنم اما بیشتر از گلزنی خودم، 
دوست دارم تیم گل بزند و برنده باشد. برایم 
فرقی نمی کند چه کسی گل بزند، مهم این 
است که بتوانیم برنده از زمین بیرون بیائیم و 

خوب کار کنیم.
کلاس  امروز«؛  ورزشی»جنوب  سرویس 
فوتبال او یک سر و گردن بالاتر از تیم ملی 

است. ستاره محجوب، مودب، آرام و
 دوست داشتنی فوتبال ایران یکی از امیدهای 
رگه  است.دو  برزیل  در جام جهانی  هواداران 
ایرانی – آلمانی تیم ملی با فوتبال محکم و 
مثالزدنی اش خیلی زود جایگاه  بدنی  قدرت 
خودش را در خط حمله تیم ملی تثبیت کرد 
و امروز در کنار قوچان نژاد زوج ایده آل خط 

حمله تیم ملی را تشکیل می دهد.
انگلیس  فولام  باشگاه  گذشته  فصل  مهاجم 
را  موفقی  فصل  باشگاهی  سطح  در  هرچند 
سپری نکرد و مصدومیتی بی موقع او را سه 
ماه از فوتبال دور نگه داشت اما او بسیارامیدوار 
است با پشت سر گذاشتن اتفاقات ناخوشایند 
گذشته درجام جهانی نگاه ها را متوجه خود 
کند و به رویاهایش برای حضور در یک تیم 
انگیزه  از  بزند.او  واقعیت  رنگ  جزیره  بزرگ 
بالایش برای بازی در جام جهانی و رویارویی 
با آرژانتین و نیجریه به عنوان مهمترین رویداد 
زندگی ورزشی اش یاد می کند و اینکه تنها با 
داشتن یک تیم یکپارچه و منسجم می توانیم 
را متوجه تیم ملی  نگاه ها  برزیل تمامی  در 

فوتبال ایران کنیم .
او گفت مهار مسی و ستاره های آرژانتین اتفاق 
می  که  کنیم  ثابت  باید  نیست.  غیرممکنی 
توانیم مقابل تیم های بزرگ بایستیم و آنها 
را غافلگیر کنیم. هدف ما در جام جهانی این 
است. اینکه نام ایران را در جام جهانی ۲014 
ماندگار کنیم. گفتگوی هفته نامه خط خبر با 
»اشکان دژاگه« یکی از ستاره های تیم ملی 
فوتبال ایران را در آخرین روزهای اردوی تیم 

ملی در اتریش را می خوانید: 
هر اندازه فولام فصل خوبی را سپری نکرد و 
به دسته دو سقوط کرد در عوض انتقال به این 
باشگاه فصل خوبی را برای شما رقم زد و در 
بازیکن فولام  به عنوان بهترین  پایان فصل 

انتخاب شدی.
این  به  کنم  می  افتخار  خیلی  همه  از  اول 
موضوع. من خودم این خبر را نخواندم و پدرم 
به من گفت که تو بهترین بازیکن فصل تیم 
شده ای. از این موضوع خیلی خوشحال شدم 
ولی از آن طرف ناراحت هستم که فولام پس 
از 13 سال به دسته دو سقوط کرد. اولین بار 
است که برای من چنین اتفاقی افتاده. تا به 
حال با هیچ تیمی به لیگ دو سقوط نکرده 
بودم. این بسیار ناراحتم کرد و در این شرایط، 
شنیدن خبرعنوان بهترین بازیکن فصل تیم، 

برایم بسیار خوب بود.
مصدومیت  دلیل  به  بارها  قبل،  فصل  در  تو 
بیرون ماندی. شاید فصل را کامل بازی می 

کردی، شرایط بهتر از این ها می شد.
خب این بسیار مهم است. من در ابتدای فصل 
زیاد بازی نکردم. قبل از اینکه فیلیکس ماگات 
به تیم بیاید، دوباره فرصت کمی به من می 
رسید تا اینکه او آمد و من را بیشتر بازی داد. 
اما در آن دوران هم مصدوم شدم. اگر بهترین 
بازیکن فصل شدم شاید به این خاطر بود که 
همه دیدند دارم تمام سعی و تلاشم را می کنم 
تا بتوانم در کنار دیگر بازیکنان، کمک کنم تیم 

در لیگ برتر باقی بماند.
در هفته های آخر طرفداران فولام به تو امید 
زیادی داشتند. حتی عکس تو را روی پیراهن 

هایشان می زدند...
بعد از گل هایی که در بازی های آخر زدم، 
تماشاگران خیلی به من امید داشتند. در بازی 
های مهمی گل زدم و توقع داشتند که در همه 
بازی ها گل بزنم. من هم واقعا تلاشم را کردم 
پایان فصل سقوط کردیم.  در  متاسفانه  ولی 
همین جا دوباره دوست دارم از طرفداران فولام 
بسیارخوبی  هواداران  آنها  کنم.  عذرخواهی 
هستند. امیدوارم که تیم بتواند سال آینده به 

لیگ برتر برگردد.
از  شایعاتی  تمام شد  اینکه فصل  به محض 
حضور تو در تیم های دیگر به میان آمد. بحث 
هرتابرلین که بود و بعد نام ساندرلند و چند تیم 

دیگر به میان آمد. این شایعات چقدر صحت 
داشت و آیا برای آینده فکری کرده ای؟

برای آینده هنوز هیچ فکری نکرده ام. با آقای 
فاضلی مدیر برنامه هایم در تماس هستم. می 
انجام می دهد.  را درست  او کارش  دانم که 
الان تمام فکرم را روی جام جهانی و تیم ملی 
گذاشته ام. من الان در کنار تیم ملی هستم و 
این خیلی مهم است. هیچ فکر دیگری هم 
نکرده ام. یک مقدار دیگر زمان باید بگذرد تا 
ببینم چه می شود. من یکسال دیگر با فولام 

قرارداد دارم...
بازیکنان جدا شده را  نام  باشگاه فولام اخیرا 
اعلام کرده که نامی از تو در این لیست نبوده 
است. آنها خیلی علاقمند هستند تو فصل آینده 

هم در کنارشان باشی.
هنوز کسی با من در این باره حرف نزده است 
چون به هرحال قرارداد دارم. در مقابل، قرارداد 
خیلی از بازیکنان تمام می شود و طبعا الان آنها 
ماندن یا رفتن شان مهمتر است. باشگاه الان 
با کسی حرف نمی زند که قرارداد دارد... به 
هر حال آقای فاضلی به زودی با باشگاه فولام 

مذاکراتی خواهند داشت.
بازیکنی در سطح تو، قطعا علاقه ای به بازی 

در لیگ دسته دو ندارد، درست است؟
درست است، قطعا همه بازیکنان دوست دارند 
در بالاترین سطح توپ بزنند من هم دوست 
دارم در لیگ برتر انگلیس بازی کنم. فکر نکنم 
بازیکنی با این فکر مخالف باشد. ولی به هر 
حال من یک سال دیگر با فولام قرارداد دارم 
و هنوز معلوم نیست چه اتفاقی می افتد ولی 

دوست دارم دوباره در لیگ برتر بازی کنم.
دوست داری در انگلیس بازی کنی یا به لیگ 

دیگری بروی؟
من انگلیس را خیلی دوست دارم. در این مدت 
که اینجا بازی کردم، واقعا از سبک بازی شان 
خوشم آمد. من لیگ برتر را خیلی دوست دارم 
و دوست دارم که همین جا به بازیگری ادامه 

بدهم اما فعلا چیزی دست من نیست.
حضور در تیم های قدرتمند لیگ برتر قطعا می 

تواند بسیار ایده آل باشد...
معلوم است که بازیکنان همیشه دوست دارند 
در تیم های بزرگ بازی کنند. برای من هم 
بازی در تیم های اول تا چهارم انگلیس خیلی 
ایده آل است چون آنها تیم های بزرگی هستند. 
آنها بازیکنان بزرگ و خوبی دارند. حتی تیم 
فولام هم که من در آن بازی کردم واقعا خوب 
بود و از کار با آنها لذت بردم. اما آدم از آینده 
اش خبر ندارد و باید ببینم چه اتفاقی می افتد.

مردم  داری.  زیادی  طرفداران  ایران  در  تو 
خیلی به تو امیدوار هستند. چه پیغامی برای 

آنها داری؟
اول از همه افتخار می کنم که برای تیم ملی 
ایران بازی می کنم. خیلی خوشحال هستم که 
اینقدر آدم پشت من و تیم ملی هستند. این 
پشتوانه روحی خیلی به من و تیم ملی کمک 
می کند. اگر در برزیل هم همینطوری به ما 
کمک کنند، تمام سعی و تلاش مان را در زمین 
می کنیم تا بازی های خوبی انجام بدهیم. یک 
این طرفداران تشکر  از  بار دیگر می خواهم 
کنم. در همین بازی بلاروس و مونته نگرو، 
وقتی آنها را دیدم که اینطور تیم ملی را حمایت 
خوشحالی  و  غرور  احساس  واقعا  کنند،  می 
کردم. آدم می بیند که آنها با قلب شان در کنار 
تیم ملی هستند. امیدوارم در برزیل هم کنار ما 
باشند و همینطورحمایت کنند تا بتوانیم بازی 

های خوبی انجام بدهیم.

خیلی از سایت های دنیا، از تو، نکونام و قوچان 
نژاد به عنوان ستاره های تیم ملی یاد می کنند. 

نظر تو در این باره چیست؟
من مخالف هستم چون معتقدم تمام بازیکنان 
ما ستاره هستند. با دو یا سه بازیکن نمی شود 
یک بازی را برد. همه باید منسجم و فشرده در 
کنار هم بازی کنیم تا بتوانیم نتیجه بگیریم. 
بازی کردیم و می  نگرو خوب  مونته  جلوی 
توانیم بهتر از این هم بشویم. این خیلی مهم 
است که فشرده و منسجم بازی کنیم و کار 
گروهی داشته باشیم. قطعا در این صورت می 

توانیم در برزیل خیلی خوب عمل کنیم.
در حالی که خیلی از کشورها در آرامش مشغول 
آماده سازی خود هستند، ما همچنان با حاشیه 
دست و پنجه نرم می کنیم. هنوز بحث درباره 
پیراهن تیم ملی وجود دارد. می گویند جنس 
لباس ها خوب نیست. از طرفی گفتند بازیکنان 
نباید لباس هایشان را در جام جهانی عوض 
بین  آبروریزی  یک  باعث  مسایل  این  کنند. 

المللی شد.
رسیدم  ملی  تیم  اردوی  به  دیرتر  کمی  من 
به  بود.  فولام  های  بازی  خاطر  به  هم  این 
آن صورت نمی دانم چه اتفاقی افتاده است. 
الان که در اردو همه چیز خوب است و تمام 
امکانات در اختیار تیم ملی قرار گرفته. ما نباید 
تمام  خواهیم  می  بدهیم.  صفر  خودمان  به 
تمرکزمان را روی جام جهانی بگذاریم. اولین 
بازی ما با نیجریه است که واقعا دیدار دشواری 
به حساب می آید. به خاطرهمین نمی توانم 
زیاد درباره مسایل دیگر حرف بزنم. ما نیاز به 

تمرکز داریم.
داری؟  آلی  ایده  وضعیت  جسمی،  نظر  از 

مصدومیت هایی که داشتی، کاملا رفع شده؟
درد  ندارم.  درد  پایم  در  دیگر  صورت  آن  به 
پایم خیلی کمتر شده است. اینجا دکترها به 
من خیلی می رسند و روی پایم کار می کنند. 
خدا را شکر از نظر جسمی واقعا خوب هستم 
اما یک مقدار وقت می خواهم تا توان تنفسی 
ام بیشتر شود چون در بازی های آخر فولام به 
خاطر مصدومیت نتوانستم برای تیم زیاد بازی 
کنم. نتوانستم تمرینات زیادی داشته باشم ولی 
قطعا در همین دو هفته ای که زمان مانده، می 
توانم خوب کار کنم. الان مربیان واقعا با ما 
خوب کار می کنند و هر روز آماده تر می شویم. 
مطمئنم تا زمان بازی های جام جهانی همه از 

جمله خودم کاملا آماده خواهیم شد.
ایران در جام جهانی جزو تیم های کم ستاره 
است. تو چقدر با این نظر موافق هستی؟ چنین 
موضوعی چقدر در نتیجه گیری ایران تاثیرگذار 
است؟ حتی بوسنی هم در قیاس با ایران ستاره 

های بیشتری دارد...
خب معلوم است تیمی مثل بوسنی بیشتر از ما 
بازیکن دارد. ببیند همه تیم هایی که در جام 
جهانی هستند، بهترین تیم های دنیا به حساب 
می آیند. هر 3۲ تیم قدرتمندند. قطعا همه تیم 
ها بازیکنان خوبی دارند. ایران هم مثل آن ها 
بازیکنان خوبی دارد. ما خیلی خوب کار کرده 
ایم. یک تیم خوب و حرفه ای هستیم. تیمی 
هستیم که کم گل می خوردیم. دفاع های ما 
خیلی خوب کار می کنند به همین دلیل نباید از 

هیچ تیمی ترس داشته باشیم.
البته بابت گل نزدن تیم ملی، طرفداران کمی 

نگران هستند.
الان دو هفته وقت داریم و می توانیم کار کنیم 

تا تیم بهتر و بهتر شود.
تیم  بدون  که  داد  نشان  اتلتیکو  امسال  البته 

پرستاره هم می توان کارهای بزرگ کرد. آنها 
قهرمان لالیگا شدند و به فینال لیگ قهرمانان 

هم رسیدند.
درست است. یک تیم باید خوب بازی کند و 
تیم باشد. یونان که قهرمان اروپا شد، چقدر 
ستاره داست؟ اما تیمی بودند که واقعا خوب 
بازی می کردند. الان تیمی داریم مثل پرتغال 
که واقعا پر از بازیکن خوب است ولی تا به حال 
موفقیت بزرگی نداشته است. بیشتر از ستاره 
داشتن، باید تیم داشته باشی و منسجم بازی 

کنی.
بازی اول ما با نیجریه به نوعی بازی فینال 
است. اما اگر واقع بین باشیم اصلا قدرت دو 
معتقدند  ها  خیلی  هست؟  قیاس  قابل  تیم 
نیجریه برای آرژانتین مشکل ساز می شود. اگر 
با مردم رو راست باشی، چقدر شانس برای این 

بازی داریم؟
در فوتبال همیشه شانس هست. باید به این 
فکر کنیم که می توانیم بازی ها را ببریم. ما 
باید از دقیقه اول فکر خودمان باشیم و فوتبال 
مسنجم  اگر  گفتم  که  همانطور  کنیم.  بازی 
باشیم، همیشه شانس داریم که بتوانیم برنده 

از زمین بیرون بیائیم.
برای تو گل زدن در جام جهانی باید خیلی مهم 
باشد. فکر می کنی گل بزنی؟ حتما دوست 

داری این اتفاق جلوی آرژانتین بیفتد.
من همیشه دوست دارم گل بزنم؛ چه بازی 
دوستانه، چه رسمی و چه در فولام. هرجا باشم 
دوست دارم گل بزنم اما بیشتر از گلزنی خودم، 
دوست دارم تیم گل بزند و برنده باشد. برایم 
فرقی نمی کند چه کسی گل بزند، مهم این 
است که بتوانیم برنده از زمین بیرون بیائیم و 
خوب کار کنیم. اگر بتوانیم مردم را خوشحال 
کنیم خودش کلی است. در جام جهانی همه 
مردم ایران و دنیا ما را می بینند و بازی خوب 
خیلی مهم است؛ حالا هرکسی گل زد واقعا 

مهم نیست.
بازی با مسی و ستاره های آرژانتین برای ایرانی 
ها هم سخت است و هم مهیج. درست است؟ 
اما در عین حال بازی خیلی سختی به حساب 

می آید.
برای هر کسی رویایی  آرژانتین  با  بازی  بله، 
است. الان ما با این تیم در یک گروه هستیم. 
این  از  باید  دارد،  تیم  این  با ستاره هایی که 
تفریحی  بازی  این  ولی  ببریم.  لذت  مسابقه 
نیست و ما باید تمام سعی و تلاش مان را در 
زمین انجام بدهیم. در فوتبال ممکن است هر 
اتفاقی بیفتد و چیزی قابل پیش بینی نیست. 
یادتان نیست سوئیس در اولین بازی موفق شد 
اسپانیا را شکست دهد؟ آدم نمی داند واقعا در 
فوتبال چه اتفاقی می افتد. تمام دنیا می داند 
که آرژانتین یکی از بهترین های دنیاست ولی 
هنوز می گویم که ما از پیش بازنده نیستیم و 

نمی توان چیزی را پیش بینی کرد.
بحث درباره مهار مسی خیلی زیاد است. فکر 

می کنی چطور باید او را مهار کرد؟
را  اگر مسی  نیست.  فقط مسی  آرژانتین که 
بگیری، چه کسی آگررو را بگیرد؟ چه کسی 
دی ماریا و هیگواین را بگیرد؟ اگر فقط دنبال 
مهار مسی باشیم، واقعا این بازیکنان چه می 
شوند؟ 11 بازیکن آرژانتین در تاپ ترین سطح 
دنیا فوتبال بازی می کنند. ما نباید فقط به فکر 
مسی باشیم. باید به خودمان فکر کنیم و دنبال 

بازی منسجم و گروهی باشیم.
 چقدر شانس صعود داریم؟

همه چیز به بازی اول با نیجریه بستگی دارد. 
اگر در این بازی نتیجه بگیریم می تواند در 
تاثیرگذار  ما هم  بعدی  بازی های  سرنوشت 
داریم  شانس  صعود  برای  هرحال  به  باشد. 

بیشتر از بوسنی و کمتر از نیجریه.
و حرف آخر...

اینکه مردم با تمام قلب شان برای ما دعا کنند. 
ندارد و نمی شود گفت تیم های  فوتبال رو 
قوی همیشه برنده هستند. ما می توانیم در 
برزیل فوتبال ایرانی را به دنیا معرفی کنیم . 
مطمئن باشید برزیلی ها آنجا و به خصوص در 
بازی با آرژانتین طرفدار تیم ملی ایران خواهند 
بود و این یک وزنه روحی برای بازیکنان تیم 
ملی است. هر اندازه بازیکنان آرژانتین و نیجریه 
برای ما شناخته شده هستند در عوض بازیکنان 
ما برای آن ها گمنام اند و این ناشناخته بودن 
می تواند آنها را غافلگیر کند. من به این تیم و 
کادر فنی ایمان دارم و مطمئنم ما یکی از پدیده 

های جام بیستم خواهیم بود. 

از نظر جسمی  خدا را شکر 
یک  اما  هستم  خوب  واقعا 
مقدار وقت می خواهم تا توان 
تنفسی ام بیشتر شود چون در 
بازی های آخر فولام به خاطر 
مصدومیت نتوانستم برای تیم 
نتوانستم  کنم.  بازی  زیاد 
تمرینات زیادی داشته باشم 
ولی قطعا در همین دو هفته 
ای که زمان مانده، می توانم 
خوب کار کنم. الان مربیان 
واقعا با ما خوب کار می کنند 
و هر روز آماده تر می شویم. 
مطمئنم تا زمان بازی های 
جمله  از  همه  جهانی  جام 
خواهیم  آماده  کاملا  خودم 

شد.

گفت و گو
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»نیژنی  شهر  های  تاکسی  راننده 
نوگراد« در روسیه روش عجیبی برای 
تنبیه افرادی دارند که کرایه تاکسی 
ها را نمی پردازند. راننده های تاکسی 
در این شهر افرادی را که کرایه نمی 
پردازند با یک سطل رنگ، آبی می 
»آواتار«  خود  حرکت  این  و  کنند 
روزانه  خبرنگاران:  گویند.باشگاه  می 
چندین بار سوار تاکسی می شویم و 
هر بار باید مبلغی را به عنوان کرایه 
پرداخت کنیم. گاهی اوقات نیز برخی 
توانایی پرداخت کل پول را ندارند و 
آمدن  وجود  به  باعث  تواند  می  این 
مشکلات خاصی شود.راننده تاکسی 
های شهر »نیژنی نوگراد« در روسیه 
افرادی  تنبیه  برای  عجیبی  روش 
نمی  را  ها  تاکسی  کرایه  که  دارند 
این  در  تاکسی  های  راننده  پردازند. 
شهر افرادی را که کرایه نمی پردازند 
با یک سطل رنگ، آبی می کنند و 
این حرکت خود »آواتار« می گویند.

این حرکت به گفته راننده ها کاری 
است  تنبیهی  و  است  انسانی  کاملا 
دیده  آن  در  خشونتی  هیچگونه  که 
نمی شود. آن ها پس از رنگ کردن 
مشتری هایشان آن ها را در خیابان 
یک  همیشه  برای  تا  کنند  می  رها 
شهر  مردم  دیگران  به  خوب  درس 
داده باشند.این رفتار غیر انسانی باعث 
های  پیگیری  پلیس  تا  است  شده 
شدید خود را آغاز کند. تا به حال چند 
شده  دستگیر  خاطی  تاکسی  راننده 
اند و پلیس به دنبال دستگیری باقی 
روش  این  از  که  است  هایی  راننده 

عجیب استفاده می کنند. 

عجیب ترین تنبیه برای
 نپرداختن کرایه تاکسی

اخبار کوتاه

     نمایندگان شهرستانها  

امام جمعهاخبار کوتاه

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به دستور رئیس 
جمهور به وزارتخانه ها برای اعلام برنامه های خود 
در حوزه اشتغال گفت: امسال نرخ رشد اقتصادی به 3 

درصد خواهد رسید.
مهر: علی ربیعی با اعلام اینکه همه وزارتخانه ها به 
دستور رئیس جمهور موظف شده اند تا برنامه های خود 
را در حوزه اشتغال اعلام کنند گفت: برای ایجاد اشتغال 
هم از سوی وزارتخانه ها و هم در استان ها، برنامه ریزی 
شده و چند استان به صورت آزمایشی در حال مطالعه 

هستند تا موانع تولید و شرایط بهبود فضای کسب و کار 
استخراج شود. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید 
بر اینکه بسته رفع موانع تولید و اشتغال تا دو ماه دیگر به 
دولت ارائه می شود اظهارداشت: دولت در هر جلسه ای 
که تشکیل می دهد، به صورت آرام و تدریجی بخشی 
از موانع تولید را برداشته است. ربیعی ادامه داد: در چند 
سال گذشته با رشد منفی انباشته شده اقتصادی مواجه 
بوده ایم که از نیمه دوم سال گذشته تلاش شد این رشد 
به سمت مثبت حرکت کند و امسال تلاش داریم تا نرخ 

رشد اقتصادی را به 3 درصد برسانیم.وی با بیان اینکه 
جهت گیری کلی دولت رونق تولید و خروج از رکود 
است عنوان کرد: علاوه بر گشایش در مسائل خارجی، 
اهتمام مدیریت مسائل کارشناسی و علاقه مندی در 
حوزه سلامت نیز وجود دارد و دولت با بهره گیری از 
اختراعات، ابداعات و اقدامات دانش بنیان، فعالیت خود 

را برای ایجاد اشتغال آغاز کرده است.
وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی به تشکیل جلسه شورای 
عالی اشتغال در هفته دوم فروردین سال جاری اشاره 

کرد و گفت: رئیس جمهوری تاکید کردند همه دستگاه 
ها با همین شرایط و بودجه موجود، برنامه های اشتغال 
خود را بیان کنند و همینطور برنامه شغل های اجتماعی 
که بیشتر به منزله ایجاد شغل در مناطق مرزی و کمتر 

توسعه یافته است.
ربیعی افزود: اکنون میزان اشتغال زایی بخش آی سی 
توریسم،  حوزه  در  و  شده  مشخص  کشاورزی  و  تی 
گردشگری، صنایع دستی و همچنین مشاغل سبز و 

محیط زیست نیز برنامه ها در حال تدوین است.

 

کاریکاتورعکس هفته

اتوبان ها در آینده ی نزدیک از حالت یک جاده 
به جاده هایی هوشمند در خدمت  تبدیل  ساده 

رانندگان خواهند شد.
دانشمندان کشور هلند به دلیل مقابله با تصادفات 
دلیل  به  که  کشور  این  جاده های  در  رانندگی 
تغییرات دائم آب و هوا و بارندگی رخ می دهد، 

اقدام به ساخت اتوبان های هوشمند نموده اند.
گفتنی است، بر اساس یک طرح منحصر به فرد 

دانشمندان از نوعی پودر رنگ برای آغشته کردن 
جاده ها استفاده می کنند که این پودر رنگ در 
طول روز نور خورشید را جذب نموده، در واقع 
بارندگی، برف و باران یا تاریکی شب به مدت 

10 ساعت از خود نور ساطع می کند.
با استفاده از این طرح دیگر نیازی به استفاده 
یا رنگ آمیزی دوره ای  تعاملی و  از چراغ های 
در  ویژه  به  رانندگی  راهنمایی  علامت های 

جاده های جنگلی و حومه شهری نمی باشد.
این تکنولوژی برای نخستین بار در سال ۲01۲ 
پرده برداری شد و جوایز متعددی را نصیب طراح 
آن نموده و لقب اتوبان دوستدار طبیعت را به 
حاضر  حال  در  داد.کار شناسان  اختصاص  خود 
طرح  این  اجرای  مشغول  آزمایشی  به صورت 
در  تحولی  طرح  این  دارند  اعتقاد  و  می باشند 

دنیای رانندگی ایجاد خواهد کرد.

هوشمندترین اتوبان دنیا

بوشهر دومین استان جوان 
کشور/مسئولان زمینه ازدواج 

آسان را فراهم کنند

از  فارس  خبرگزاری  گزارش  به 
صفایی  غلامعلی  آیت الله  بوشهر،  
بوشهری  در خطبه های نماز جمعه 
این هفته بوشهر با سفارش خود و 
الهی،  نمازگزاران به رعایت تقوای 
هفته  برنامه های  آغاز  به  اشاره  با 
جوان و تبریک میلاد حضرت عالی 
مسئولان  توجه  خواستار  اکبر)ع(، 
اظهار  و  شد  جوانان  مشکلات  به 
جوان  کشوری  ایران  داشت: 
دومین  نیز  بوشهر  استان  و  است 
محسوب  کشور  جوان  استان 
و  نیازها  به  توجه  بنابراین  می شود 
موضوعات  از  جوانان  خواسته های 
مد  باید  مسئولان  که  است  مهمی 

باشند. داشته  نظر 
ازدواج  و  اشتغال  کرد:  بیان  وی 
قشر  با  ارتباط  در  مهم  موضوع  دو 
با  بوشهر  استان  و  است  جوان 
صنعتی  مختلف  ظرفیت های  وجود 
اشتغال  دغدغه  نباید  تجاری  و 

باشد. داشته  را  جوانان 
کرد:  بیان  بوشهر  جمعه  امام 
برای  زمینه  باید  استان  مسئولان 
استان  در  آموزشی  فضای  توسعه 
کنند  مهیا  جوانان  استفاده  برای  را 
نیز  استان  این  اینکه جوانان  ضمن 
زمینه های  در  اشتغال  برای  باید 
در  ویژه  به  لازم  آموزش  مختلف، 

ببینند. را  فنی  رشته های 
صفایی بوشهری با تاکید بر فراهم 
برای  آسان  ازدواج  زمینه  کردن 
بتواند  جوانی  اینکه  گفت:  جوانان 
و  کرده  ازدواج  مناسب  شرایط  در 
بیاورد،  دست  به  را  مناسبی  شغل 
بسیاری  از  جلوگیری  موجب 

بود. خواهد  اجتماعی  آسیب های 
فضاهای  توسعه  اینکه  بیان  با  وی 
حل  برای  نیازها  دیگر  از  آموزشی 
کرد:  بیان  است،  جوانان  مشکلات 
در  دینی  فرهنگ  مراکز  توسعه 
و  حسینیه ها،  مساجد،  هیئت ها، 
ضروریات  از  دینی  فرهنگسراهای 

است.
امام جمعه بوشهر در بخش دیگری 
اینکه  بر  تاکید  با  خود  سخنان  از 
دین  مروج  باید  مسئولان  و  مردم 
دولت  کرد:  خاطرنشان  باشند،  خدا 
با  را  برنامه اسلامی  باید  اسلامی 
انقلاب  معظم  رهبر  اندیشه های 

کنند. درک  اسلامی 
منجی  تولد  سالروز  تبریک  با  وی 
مهدی  حضرت  بشریت  عالم 
جشن های  به  توجه  بر  موعود)عج( 
از  کرد:  تصریح  و  تاکید  روز  این 
فرهنگی  کار  که  کسانی  تمام 
جامعه  گوناگون  بخش های  در 
صحیح،  برنامه ریزی  بر  می کنند 
توجه  نیمه شعبان  زیبا و جذاب در 

. کنند
اینکه  بیان  با  بوشهر  جمعه  امام 
فضای  در  گناه  بروز  از  پیشگیری 
نکند  افزود:   است  ضروری  جشن 
زمان)عج(  امام  به  تکریم  کنار  در 
کوشش  شویم  گناه  بروز  شاهد 
امام  میلاد  جشن  برنامه   تا  شود 
و  مهدوی  پرمحتوا  زمان)عج( 

باشد. دینی 

امام جمعه بوشهر با تاكید بر فراهم 
كردن زمینه ازدواج آسان برای جوانان 
گفت: اینكه جوانی بتواند در شرایط 
مناسب ازدواج كرده و شغل مناسبی 
را به دست بیاورد، موجب جلوگیری از 
بسیاری آسیب های اجتماعی خواهد بود.

        

کردن  فکر  و  تمرکز  برای  کودک 
بنابراین  را می سوزاند،  بیشتری  کالری 
ایام  در  آن  خوراک  نحوه  به  باید 

کرد. بیشتری  توجه  امتحانات 
تغذیه  متخصص  قمی  حسن  مجید 
تغذیه  اهمیت  به  باید  ابتدا  در  گفت: 
اشاره  کودکی  و  نوجوانی  دوران  در 
نوع  به  باید  والدین  گفت:  و  کرد 
که  چرا  کنند  توجه  کودکانشان  تغذیه 
تمامی مواد غذایی که فرد در این سن 

اهمیت است. دریافت می کند، حائز 
وی افزود: والدین باید دغدغه حمایت 
در  آنها  به  و  داشته  را  آنها   تغذیه  از 
مفید  و  مغذی  خوراکیهای  مصرف 

کنند. یاری 
اهمیت  امتحانات  زمان  در  مسئله  این 
کودک  که  چرا  می کند  پیدا  بیشتری 
کالری  کردن  فکر  و  تمرکز  برای 
حین  این  در  می سوزاند  را  بیشتری 
باید  هم  امتحانات  فصل  شروع  با 
استفاده  کودک  برای  مغذی  مواد  از 
مغزها که شامل  مثل  کرد، گروههایی 

کشمش، بادام و پسته و... است.
داشت:  اذعان  تغذیه  متخصص  این 
هر  را  فرزندانشان  کنند  سعی  والدین 
بی خاصیت  غذایی  مواد  از  بیشتر  چه 
دارند.  نگه  دور  پفک  و  چیپس  مانند 
مغذی  صبحانه  از  امتحانات  هنگام 
و...  پسته  گردو،  عسل،  شیر،  مثل 

است.
و  مناسب  وعده  میان  یک  همچنین 
میوه ها،  شامل  می تواند  که  هم  مقوی 
باشد،  سالم  خانگی  غذاهای  و  مغزها 
مفید  محصل  کودک  برای  می تواند 
باشد. لازم به ذکر است که کم خوری 
فرد  برای  می تواند  دو  هر  پرخوری  و 
مضر باشد. به کودکان توصیه می شود 
که شب امتحان حتما چند ساعت قبل 
کنند  مصرف  سبک  غذای  خواب  از 
که  چرا  بخوابند  بتوانند،  راحت تر  تا 
خواب خوب و با کیفیت هم در نتیجه 

است. موثر  امتحانات 

بایدها و نباید های شب 
امتحان

دستور جدید رئیس جمهور درباره اشتغال

دانش


